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Wbrew przeciwnoœciom, tawerna Jermaków otwarta

O turystyce mo¿na
du¿o gadaæ.
Oni j¹ robi¹!

(GUDOWO, gm. Drawsko Pom.) To wydarzenie na
skalê ca³ego regionu. W Gudowie zosta³a otwarta jedna
z najoryginalniejszych budowli turystycznych – tawerna
w kszta³cie odwróconej ³odzi. Wkrótce mo¿e staæ siê
wizytówk¹ turystyczn¹ gminy drawskiej.                  Str. 2

Jest Zarz¹d
Komisaryczny,
wkrótce bêdzie
nowy
(Z³ocieniec) Wracamy do sprawy dzia³kowców
z Rodzinnego Ogrodu Dzia³kowego „Krokus”
w Z³ocieñcu. Po naszych ostatnich publikacjach na
stronie Tygodnika pojawi³y siê opinie, ¿e na dzia³kach
wcale nic z³ego siê nie dzieje, ¿e to tylko grupa
„awanturników i pieniaczy” na si³ê szuka afery.   Str. 3

DIETETYCZNA
SWAWOLA
RADNYCH

Dobrze byæ belfrem w takiej gminie
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Gazeta Powiatowa

(GUDOWO, gm. Drawsko
Pom.) To wydarzenie na
skalê ca³ego regionu. W
Gudowie zosta³a otwarta
jedna z
najoryginalniejszych
budowli turystycznych
– tawerna w kszta³cie
odwróconej ³odzi.
Wkrótce mo¿e staæ siê
wizytówk¹ turystyczn¹
gminy drawskiej.

Historia budowy tawerny w Gu-
dowie nadaje siê na fabu³ê ksi¹¿ki o
meandrach polskiej transformacji
socjalizmu w kapitalizm i mo¿e kie-
dyœ pan Piotr Jermakow, bêd¹c ju¿
na emeryturze, bujaj¹c siê w hama-
ku i pykaj¹c fajê bêdzie opowiada³
tê historiê m³odym ludziom, którzy
zawitaj¹ na gudowsk¹ przystañ,
szukaj¹c tu przygód. I bêdzie to
mog³o wygl¹daæ tak, jakby stary
wilk morski, ³ypi¹c okiem i b³yska-
j¹c zêbem spoœród gêstego zarostu
opowiada³ o dziwnych krajach; o
tubylcach napadaj¹cych na osadni-
ków, niszcz¹cych im osady, kradn¹-
cych ich dorobek, urzêdnikach na-
wiedzaj¹cych terytorium z nakaza-
mi i zakazami, rekwiruj¹cych, odci-
naj¹cych i wyw³aszczaj¹cych, o
procedurach jak rafy koralowe, któ-
re mo¿e przep³yn¹æ tylko wprawio-
ny w czytaniu starych map ¿eglarz,
o bezprawiu jak na dzikim zacho-
dzie i walce o przetrwanie. M³odzi
s³uchacze, poœród ³opotu ¿agli i
dobiegaj¹cego skrzeczenia ¿ab
bêd¹ ws³uchiwaæ siê z przera¿eniem
w opowieœci mro¿¹ce krew w
¿y³ach, próbuj¹c wyobraziæ sobie te
dalekie dzikie kraje, dziêkuj¹c
Bogu, ¿e to wszystko nie mog³o
zdarzyæ siê u nas...

Otwarcie tawerny odby³o siê 19
lutego 2011 roku. Przyby³o wielu
zaproszonych goœci z bran¿y ¿eglar-
skiej i turystycznej, byli radni Rady
Miejskiej, so³tys Gudowa, przyja-
ciele i znajomi, oko³o 70 osób i nie
by³o ciasno. W rezerwie by³ górny
„pok³ad”, nad barem, który móg³by
jeszcze trochê osób pomieœciæ.
Mo¿na wiêc tu organizowaæ spore
imprezy. Ju¿ pada³y pomys³y o ora-
gnizowaniu koncertów szantowych.
Te jednak musz¹ poczekaæ do lata,
bo jest tu jeszcze sporo do zrobie-

nia, tak¿e w obejœciu. Jednak Przy-
stañ Jermaków powoli nabiera
kszta³tów, dziêki uporowi w³aœci-
cieli – Bogumi³y i Piotra Jermaków,
z synami, którzy w tym dniu chyba
mogli czuæ siê szczêœliwi, ¿e do-
trwali tej chwili i w jakiejœ czêœci
spe³nili swoje marzenia. Warto w
tym miejscu przypomnieæ inne z
marzeñ – by nad Lubiem ³opota³y
¿agle. Dlatego kilka razy organizo-
wali zawody ¿eglarskie i pewnie
bêd¹ do nich wracaæ. Nie od razu
Rzym zbudowano – mówi stara
maksyma i mo¿na tylko Jermaków
podziwiaæ, ¿e im siê chce i ¿e na
Gudowo siê uparli, bo za w³o¿one tu
pieni¹dze mogli by ¿yæ komfortowo
w ka¿dym innym miejscu w Polsce.

- Jak widzê ¿agle na Lubiu, to mi
coœ w sercu ³askocze – powiedzia³a
mi so³tys Krystyna Grzyb i by³a to
najkrótsza recenzja oczekiwañ
mieszkañców, którzy chc¹ ¿yæ z tu-
rystyki. Doda³a: - Gdyby jeszcze
ustanowiæ tu zakaz p³ywania moto-
rówkami, to by³oby cicho i bez-
piecznie. -

Jak patrzê na Piotra Jermakowa,
przypominaj¹ mi siê stare amery-
kañskie westerny; jad¹ca wozem
rodzina po bezdro¿ach zatrzymuje
siê, ogl¹da okolicê i stwierdza, ¿e tu
siê osiedl¹. Wbijaj¹ paliki i wyty-
czaj¹ swoje miejsce i przestrzeñ do
¿ycia i zagospodarowuj¹ j¹. PóŸ-
niej, jak pojawiaj¹ siê inni, s¹ goto-
wi na œmieræ i ¿ycie walczyæ o pra-
wo do tej ziemi, do ¿ycia na tym
swoim kawa³ku, który wybrali. Pra-
cuje za granic¹ i pakuje ciê¿ko zaro-

Wbrew przeciwnoœciom, tawerna Jermaków otwarta

O turystyce mo¿na du¿o gadaæ.
Oni j¹ robi¹!

bione tam pieni¹dze w ten pusty
kawa³ek pla¿y. Nie zacz¹³ od sta-
wiania willi, uwa³aszczenia siê,
op³acania ró¿nych nierobów. Nie-
których zniechêca do siebie zbytni¹
pewnoœci¹ siebie, innych zbytni¹
bezpoœrednioœci¹ w wypowie-
dziach, a nawet wulgarnoœci¹, ale to
facet z krwi i koœci, szczery w oce-
nach, czasami do bólu, ale ilu innych
postawi³o by tak¹ tawernê zmagaj¹c
siê z tak wieloma przeciwnoœciami?
Takich siê czêsto nie lubi, ale to tacy
s¹ sol¹ tej ziemi, bo wylwanym po-
tem i uporem zagospodarowuj¹
ugory, tworz¹ na tej ziemi fakty, ta-
kie jak choæby ta tawerna, która
przecie¿ nie jest tylko jak¹œ tam
budowl¹, ale te¿ ide¹, ¿e tutaj tak¿e
mo¿na ¿yæ, tworzyæ, otwieraæ inn¹

przestrzeñ dla ludzi, dla turystyki,
¿eglarstwa, dla spe³niania marzeñ.

Wiêc by³o w Gudowie otwarcie
tawerny... I ja tam by³em, miód i
wino pi³em, a co widzia³em, to opo-
wiedzia³em. Kazimierz Rynkiewicz
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TYLKO U NAS KREDYT
DLA KA¯DEGO

- szybka gotówka - chwilówka (najtaniej)
- masz problem w BIK- Bank odmawia
  Ci kredytu - pomo¿emy
- odd³u¿amy Firmy i osoby fizyczne
- masz z³¹ historiê kredytow¹ -
   czyœcimy BIK
- kredyty inwestycyjne, konsolidacyjne
   i gotówkowe
- posiadamy ofertê 22 banków

663 025 534, 667 032 242

(Z³ocieniec) Wracamy do
sprawy dzia³kowców
z Rodzinnego Ogrodu
Dzia³kowego „Krokus”
w Z³ocieñcu. Po naszych
ostatnich publikacjach
na stronie Tygodnika
pojawi³y siê opinie, ¿e
na dzia³kach wcale nic
z³ego siê nie dzieje, ¿e to
tylko grupa
„awanturników i
pieniaczy” na si³ê szuka
afery.

Tymczasem Zarz¹d Okrêgowy
PZD, po dok³adnym przeanalizo-
waniu sprawy, a w³aœciwie spraw
opisanych przez dzia³kowców,
uzna³ jednak, ¿e nie do koñca
wszystko w „Krokusie” jest godne
pochwa³y.

Jakiœ czas temu zosta³ na dzia³-
kach powo³any trzyosobowy zarz¹d
komisaryczny, który zarz¹dza ogro-
dami do czasu wyboru nowego za-
rz¹du. Sk³ad zarz¹du komisarycz-
nego nie jest podany do publicznej
wiadomoœci, gdy¿ – Powinien nas
interesowaæ sk³ad przysz³ego zarz¹-
du, a nie tego, który jest w zastêp-
stwie. – odpowiedzia³ w rozmowie
telefonicznej dyrektor biura PZD i
wiceprezes Ryszard Nowak.

Nowy zarz¹d ogrodów dzia³ko-
wych zostanie wybrany ju¿ nieba-
wem, na najbli¿szym Walnym Ze-
braniu. Zebranie odbêdzie siê 5
marca o godzinie 8.30. Przypusz-
czaj¹c, ¿e zainteresowanie spotka-

Zmiany w ROD „Krokus”

Jest Zarz¹d
Komisaryczny,
wkrótce bêdzie nowy

niem bêdzie du¿e, Walne Zebranie
odbêdzie siê w sali widowiskowej
ZOK przy ulicy Wolnoœci w Z³ocieñ-
cu. Ka¿dy dzia³kowiec dosta³ pi-
semn¹ informacjê o terminie walne-
go, wys³an¹ listem poleconym za
potwierdzeniem odbioru. Im wiêcej
osób bêdzie w Walnym uczestniczy-
³o, tym wiêksza szansa, ¿e sytuacja na
dzia³kach siê ustabilizuje, a dzia³anie
we wspólnym interesie dzia³kowców
zmniejszy iloœæ konfliktów.

Jednoczeœnie przypomnijmy, ¿e
Walne Zebranie jest wa¿ne nieza-
le¿nie od iloœci uczestnicz¹cych
dzia³kowców, w zwi¹zku z czym w
razie ich nieobecnoœci wa¿ne decy-
zje i tak zostan¹ podjête.         MB

Z£OCIENIEC
Ostatnie tygodnie ka¿dego mie-

si¹ca to czas sesji Rad Miejskich i
Powiatu. Ju¿ jutro (czwartek 24.
lutego) sesja Rady Miejskiej w Z³o-
cieñcu. Jak zwykle spotkanie odbê-
dzie siê w sali ZOK o godzinie
10.00. W programie dyskusja nad
utworzeniem w mieœcie wolontaria-
tu, wprowadzeniem nowego zada-
nia do programu rewitalizacji (a
w³aœciwie starego, tylko wczeœniej
wykreœlonego z powodu braku œrod-
ków) – uporz¹dkowanie „Wzgórza
Rakowskiego”, a tak¿e podjêcie
uchwa³, g³ównie dotycz¹cych bu-
d¿etu i zaci¹gania kredytów.

DRAWSKO POMORSKIE
Sesja Rady Miejskiej w Draw-

sku Pomorskim odbêdzie siê w wy-
j¹tkowo w poniedzia³ek, 28 lutego.
Pocz¹tek o godzinie 10.00 w siedzi-
bie Urzêdu Miejskiego. Tu równie¿
radni bêd¹ wprowadzaæ zmiany do
bud¿etu. Podjêta zostanie równie¿

Sesje, sesje...
uchwa³a ustalaj¹ca strefy p³atnego
parkowania na terenie miasta.

Rada Powiatu spotyka siê regu-
larnie w ostatni pi¹tek miesi¹ca. W
lutym jednak sesja siê nie odbêdzie.
Jak nas poinformowa³a pracownica
starostwa, w lutym sesja Rady Po-
wiatu siê nie odbêdzie, bêd¹ za to
dwie sesje w marcu.

Przypomnijmy, ¿e ka¿dy miesz-
kaniec ma prawo uczestniczyæ w se-
sji Rady Miejskiej, czy Rady Powia-
tu. Jest to okazja, do bli¿szego zapo-
znania siê z problemami gminy oraz
z tym, na co dok³adnie wydawane s¹
œrodki z bud¿etu. Co prawda czêœæ
uchwa³, czasem nawet projektów
uchwa³, nie jest w ogóle omawiana,
a radni tajemniczo mówi¹ „To by³o
na komisji”, ale warto wiedzieæ, ¿e
ka¿dy mieszkaniec ma prawo pod-
czas sesji w Trubunie Obywatelskiej,
b¹dŸ w wolnych wnioskach zadaæ
radnym pytanie na interesuj¹cy go
temat.                           M. Braniecka

(Z£OCIENIEC). Z³ocieniecki
Oœrodek Sportu i Rekreacji, to
przede wszystkim utrzymanie i eks-
ploatacja obiektów sportowo-re-
kreacyjnych.

Gmina Oœrodkowi udziela tak
zwanych dotacji przedmiotowych
na te obiekty. (1) Hala sportowa
przy Czaplineckiej – 66851 z³otych.
(2) Stadiom miejski przy Po³czyñ-
skiej – 26997 z³otych (3) Teren re-
kreacyjny pomiêdzy mostami nad
W¹saw¹ – 15115 z³otych (4) Szalet
miejski wraz z parkingiem – 37746
z³otych (5) Œcie¿ka rowerowa –
4433 z³ote (6) euroboisko i skate
park – 21692 z³ote (7) Gêsia £¹czka
w Cieszynie – 35097 z³otych (8)
Wyspa Ostrów w Cieszynie – 33998
z³otych. Razem to kwota 241.930
z³otych.

Z³ocieniec czeka na reformatora – bez skutku

Kto i komu ka¿e ten zak³ad
holowaæ dalej?

Nie od rzeczy jest wspomnieæ,
¿e przy tylu stowarzyszeniach spor-
towych w gminie, istnienie osobnej
firmy od utrzymywania obiektów
sportowych raczej mija siê z celem.
Za³oga pracowników obiektów bez
szkody dla kogokolwiek mog³aby
zostaæ podczepiona pod któr¹kol-
wiek ze spó³ek, czy choæby nawet
pod dom kultury. Zaoszczêdzone
œrodki pos³u¿y³yby na zatrudnianie
sportowych szkoleniowców w sto-
warzyszeniach, kierowników spor-
towych dru¿yn, w ogóle - rozbudze-
niu ¿ycia kulturalnego w gminie, bo
le¿y tragicznie. Tym sposobem sto-
warzyszenia sportowe zaoszczêdzi-
³yby tak¿e na ksiêgowych z wiado-
mych powodów.

Tymczasem ¿ycie sportowe
gminy, ot, choæby futbolowe, jest

takie, ¿e niezbyt w Z³ocieñcu s¹
warunki do rozegrania meczu tak
zwanego podwy¿szonego ryzyka.
Rzeczony OSiR te¿ siê do tego nie
bra³. Mecz siê nie odby³, Olimp
zosta³ ukarany walkowerem, marze-
nia o czwartej lidze siê rozpierzch³y,
a kasa z gminy, na co siê zda³a? No,
na co? Na bajerek w z³ocienieckim
stylu. A do tego najlepszy gracz w
Klubie, Grzegorz Woroniecki, od-
chodzi do Lecha Czaplinek. Takie w
Z³ocieñcu ¿ycie sportowe pi³kar-
skie z firm¹ ze sportem w tytule.
OSiR-u nie ma ani w Drawsku Po-
morskim, ani w Czaplinku, ani na-
wet w Kaliszu Pomorskim. A futbol
choæby, tam maj¹, a jak¿eby inaczej.
A ile z tego radoœci na trybunach? A
w miasteczkach?

Tadeusz Nosel

Reklama wReklama wReklama wReklama wReklama w TPD TPD TPD TPD TPD
  tel. 512 138 349  tel. 512 138 349  tel. 512 138 349  tel. 512 138 349  tel. 512 138 349
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W dniu 16 lutego br. o godz.
20.22  do Powiatowego Stanowiska
Kierowania Pañstwowej Stra¿y Po-
¿arnej w Drawsku Pomorskim
wp³ynê³o zg³oszenie o po¿arze
mieszkania w wielorodzinnym bu-
dynku mieszkalnym w Czaplinku,
na ul. Moniuszki.

Na miejsce zdarzenia nie-
zw³ocznie zadysponowano si³y i
œrodki s³u¿b ratowniczych. Po przy-
byciu na miejsce zdarzenia stwier-
dzono, ¿e w lokalu mieszkalnym

Œmieræ
w p³omieniach

dosz³o do po¿aru, który przy pomo-
cy podrêcznego sprzêtu gaœniczego
zosta³ ugaszony przez s¹siadów,
przed przybyciem zastêpów stra¿y
po¿arnej.

W trakcie przeszukania miesz-
kania stra¿acy znaleŸli czêœciowo
zwêglone cia³o mê¿czyzny.

Zespó³ ratownictwa medyczne-
go stwierdzi³ jego zgon.

W dzia³aniach ratowniczo-ga-
œniczych udzia³ bra³y 2 zastêpy stra-
¿y po¿arnej. KP PSP Drawsko Pom.

W minionym tygodniu zakoñ-
czy³y siê wybory so³tysów i rad so-
³eckich na terenie gminy Z³ocie-
niec. Poni¿ej przedstawiamy wy-
niki.

Bobrowo
Mieszkañcy w tajnym g³osowa-

niu po raz kolejny udowodnili, ¿e
swojemu so³tysowi nie maj¹ nic do
zarzucenia i na kolejn¹ kadencjê
zosta³ nim Grzegorz Krysztofiak.
Zmieni³ siê natomiast sk³ad Rady
So³eckiej. Jej cz³onkami zostali:
Katarzyna Grzegorczyk, Grzegorz
Krysztofiak, Jerzy Majewski, Aneta
Mo¿d¿eñ i Edyta Stojak. Poza so³-
tysem nikt z Rady wybranej w 2007
roku nie pozosta³ na stanowisku.

Cieszyno
W Cieszynie równie¿ so³tys po-

zosta³ ten sam. Zosta³ nim na kolejn¹
kadencjê pan Kazimierz Kud³a.
Dwóch cz³onków Rady So³eckiej
równie¿ zosta³o ponownie wybra-
nych – Dorota Ambroziak i Mieczy-
s³aw Borowik. Nowi cz³onkowie to
Halina Ciesielka i El¿bieta Wójcik.

Darskowo
So³tys Zdzis³aw Sinderman zo-

sta³ ponownie wybrany na stanowi-
sko, co by³o do przewidzenia, bo-
wiem niezwykle rzadko s³ysza³o siê
nieprzychylne mu opinie mieszkañ-
ców. W Radzie So³eckiej pozosta³
Stanis³aw Baliñski, Andrzej Koco³ i
oczywiœcie so³tys. Miejsce Urszuli
Majewskiej i Arkadiusza Udycza
zajê³a El¿bieta Próchnicka i Moni-
ka Sinderman.

Kosobudy
Tutaj równie¿ mieszkañcy w g³o-

sowaniu pokazali, ¿e nie maj¹ so³ty-
sowi nic do zarzucenia. So³tysem
pozosta³ Kazimierz Korzeniowski. Z
poprzedniej Rady wybrano ponow-
nie jednego cz³onka – Jana Sawickie-
go. Udo Thiel, cz³onek poprzedniej
Rady So³eckiej, ust¹pi³ swoje miej-
sce ma³¿once – Ingrid Thiel, która
zosta³a wybrana w tegorocznych
wyborach. Dodatkowo cz³onkami
Rady zosta³y Joanna Krawczonek i
Barbara Paw³owska.

Lubieszewo
W 2007 roku na so³tysa zosta³a

wybrana Natalia Antoñczak, która
zrezygnowa³a z funkcji ze wzglêdu
na stan zdrowia, a w roku 2009
zmar³a w wieku 58 lat. Na jej miej-

So³tysi i Rady
So³eckie wybrani

sce wybrano nowego so³tysa – Pio-
tra Kosmalê, który w tegorocznych
wyborach zosta³ ponownie wybra-
ny. Mieszkañcy wybrali zupe³nie
now¹  Radê So³eck¹ w sk³adzie: Ja-
ros³aw Leszkiewicz, Joanna Ole-
siak i Zofia Wojtewicz.

Rzêœnica
Pe³ni¹ca dotychczas funkcjê

so³tysa Monika Dykier-KaŸmiero-
wicz musia³a ust¹piæ tegorocznemu
zwyciêzcy – nowym so³tysem Rzê-
œnicy zosta³ Tadeusz Kuchto. Do
Rady So³eckiej ponownie wybrano
Jacka Mas³owskiego i Kazimierza
Krawczyka. Nowi cz³onkowie Rady
to Anna Darska, Henryk Kie³basa i
Ma³gorzata Polak.

Stawno
Sporym zaskoczeniem jest fakt,

¿e Zuzanna Sikora nie jest ju¿ so³ty-
sem Stawna. Na nowego gospoda-
rza so³ectwa mieszkañcy wybrali
Adama Kubiaka. W Radzie So³ec-
kiej równie¿ zmiany – z poprzedniej
kadencji ponownie wybrany do
Rady zosta³ Krzysztof Zacharzew-
ski. Nowi cz³onkowie to: Paulina
Begedza, Agnieszka Do³¿ycka,
Wac³aw Limarowski.

Stare Worowo
W Starym Worowie so³tysem

zosta³ ponownie Waldemar Bolt.
Rada So³ecka ca³kowicie zosta³a
zmieniona. Jej cz³onkami zostali:
Ewa Gryzel, Renata Karbowiak,
Iwona Maciejewska i Anita Teodor-
czuk. Mo¿na powiedzieæ, ¿e w Sta-
rym Worowie nasta³y „babskie rz¹-
dy” z jednym rodzynkiem - so³tysem.

Warni³êg
Nikt w Warni³êgu w wyborach

na so³tysa nie bra³ pod uwagê niko-
go innego, jak obecnego so³tysa
Miros³awa ¯urka. Nie ma chyba
drugiego tak zgodnego so³ectwa,
gdzie mieszkañcy co 4 lata tak zgod-
nie dokonuj¹ tych samych wyborów.
W Warni³êgu bowiem nie tylko so³-
tys pozosta³ ten sam, ale równie¿
Rada So³ecka. Znów zasi¹d¹ w niej
Ma³gorzata Hajdukiewicz, Maria
Margiel, Ma³gorzata Pacek i Walde-
mar Szewczuk.

Nowym so³tysom i cz³onkom
Rad So³eckich ¿yczymy powodze-
nia i samych dobrych pomys³ów na
polepszenie jakoœci ¿ycia w so³ec-
twach.                       M. Braniecka

(Kalisz Pomorski) W dniu 16
lutego 2010 roku o godz. 1.29 do
Powiatowego Stanowiska Kierowa-
nia Pañstwowej Stra¿y Po¿arnej w
Drawsku Pomorskim wp³ynê³o
zg³oszenie o po¿arze budynku
mieszkalnego w miejscowoœci Po-
mierzyn gm. Kalisz Pomorski.

Na miejsce zdarzenia nie-
zw³ocznie zadysponowano si³y i
œrodki s³u¿b ratowniczych.

Po przybyciu na miejsce zdarze-
nia stwierdzono, ¿e pali siê kon-
strukcja dachu.

Polecono zabezpieczyæ miejsce
zdarzenia, wprowadziæ roty na pod-
dasze obiektu i podaæ 2 pr¹dy wody
w natarciu na p³on¹c¹ konstrukcjê.

Po przybyciu na miejsce zdarze-
nia podnoœnika hydraulicznego do-
konano czêœciowej rozbiórki kon-
strukcji dachu.

Straty wstêpnie oszacowano na
20 tys. z³ a wartoœæ uratowanego
mienia na 200 tys. z³.

W dzia³aniach ratowniczo – ga-
œniczych udzia³ bra³o 7 zastêpów
stra¿y po¿arnej.                       KP PSP

Po¿ar w Pomierzynie

(Z£OCIENIEC). Komisja rewi-
zyjna tutejszej rady funkcjonuje
pod przewodnictwem Stanis³awa
Kacianowskiego. W jej sk³ad wcho-
dzi jeszcze radny i zarazem so³tys
Warni³êgu oraz szef tamtejszej OSP,
Miros³aw ¯urek. Piszemy – wcho-

Wakat w komisji rewizyjnej Rady Z³ocieñca

So³tys Miros³aw ¯urek
nie ma czasu na rewizyjnego

dzi jeszcze – gdy¿ radny akurat zre-
zygnowa³ z pracy w tym gremium. –
W zwi¹zku z nadmiarem obowi¹z-
ków rezygnujê z cz³onkostwa w
komisji rewizyjnej Rady Miejskiej
w Z³ocieñcu – to komunikat wydany
przez Miros³awa ¯urka.             (N)
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Ju¿ po raz kolejny nasze Stowa-
rzyszenie Klub Abstynenta „Nike”
zorganizowa³o spotkanie z dzieæmi.

Tym razem zorganizowaliœmy
bal karnawa³owy dla dzieci ze œwie-
tlicy „Promyczek” oraz dla wszyst-
kich innych dzieci chêtnych do
udzia³u w zabawie. W sumie przy-
sz³o ponad dwadzieœcia osób. Przy-
gotowaliœmy poczêstunek i dobr¹
muzykê.

Dzieci bardzo chêtnie przy-
chodz¹ na wszelkiego rodzaju im-
prezy organizowane przez nasze
Stowarzyszenie. Z doœwiadczenia i
rozmów z nimi wiem, ¿e czuj¹ siê u
nas dobrze i swobodnie, a przede
wszystkim bezpiecznie. Oczywi-
œcie zawsze towarzyszy nam pani
Ela Frankowska, opiekunka œwietli-
cy „Promyczek”.  Jest to osoba bar-

Bal Karnawa³owy
w „Nike”

dzo kontaktowa, a u dzieci ma
ogromny szacunek i powa¿anie.

Kiedy ju¿ wszyscy przyszli, spo-
tkanie rozpoczêliœmy zrobieniem
kilku wspólnych zdjêæ. A gdy zagra-
³a muzyka, ruszyliœmy do tañca.
Atmosfera by³a bardzo mi³a, przyja-
zna i weso³a. Bawiliœmy siê wspól-
nie robi¹c przerwy na odpoczynek i
poczêstunek. By³a te¿ zabawa przy-
gotowana przez Pani¹ Elê, a przy
niej œmiechu co nie miara.

Czas przygotowany dla dzieci
min¹³ bardzo szybko i po trzech
godzinach trzeba by³o rozstaæ siê.
¯egnaliœmy siê z uœmiechem uma-
wiaj¹c siê na 20 marca w Lubisze-
wie, na obchody pierwszego dnia
wiosny oraz w kwietniu na tradycyj-
nego ju¿ zaj¹czka.

Waldemar Pi³aciñski

(Z£OCIENIEC). Wedle da-
nych, które otrzymaliœmy, w bud¿e-
cie naszej gminy na ten rok na diety
dla radnych zaplanowano kwotê
169.500 z³otych. Tymczasem, cytu-
jemy: „Zgodnie z uchwa³¹ rady
miejskiej w Z³ocieñcu z 30 grudnia
ubieg³ego roku w sprawie zasad, na
jakich radnym gminy Z³ocieniec
przys³uguj¹ diety oraz zwrot kosz-
tów podró¿y s³u¿bowych, rycza³ty
radnych rady miejskiej w Z³ocieñcu
bêd¹ siê kszta³towaæ w tym roku w
wysokoœci 187.941,60 z³otego”.

I dalej, cytujemy: „Z powy¿sze-
go wynika, ¿e ujêta w bud¿ecie gmi-
ny kwota nie zabezpieczy wyp³aty
diet dla radnych. Zabraknie

Przedobrzyli, nie policzyli

DIETETYCZNA SWAWOLA RADNYCH
18.441,60 z³otego”.

Ale, to jeszcze nie wszystko.
Dietetycznej swawoli nie koniec.
Cytujemy: „W przypadku zwo³ania
przez burmistrza podczas wakacji
sesji nadzwyczajnych, kwota wzro-
œnie do 33.410,40 z³otego”.

Co w takim razie, gdy z³otówek
na „dietetyczne hulanki” brakuje?
Cytujemy: „W zwi¹zku z powy¿-
szym zaproponowano nastêpuj¹ce
wysokoœci diet: (1) Dla przewodni-
cz¹cej rady miejskiej w wysokoœci
130% minimalnego wynagrodzenia
za pracê, ustalonego zgodnie z prze-
pisami o minimalnym wynagrodze-
nie za pracê (2) Dla wiceprzewodni-
cz¹cych rady miejskiej w Z³ocieñcu

w wysokoœci 80% wynagrodzenia
(3) Dla przewodnicz¹cych sta³ych
komisji rady miejskiej w Z³ocieñcu
oraz cz³onków komisji rewizyjnej
rady miejskiej w Z³ocieñcu w wyso-
koœci 70 % wynagrodzenia (4) Dla
radnych gminy Z³ocieniec w wyso-
koœci 60% wynagrodzenia”.

CI¥G SAMORZ¥DOWY.
PRZEWODNICZ¥CA
ZJECHA£A, ZA NI¥
RESZTA BIORCÓW
A ile¿ to obecnie nasi radni

bêd¹ od nas z³otówek wyci¹gaæ, z
nami tego „ci¹gu” nie konsultu-
j¹c? W wyniku dokonanych wybo-
rów do tego rodzaju konsultacji
prawa ju¿ nie mamy, choæ to pie-
ni¹dze nasze!

(I) Przewodnicz¹ca rady miej-
skiej w Z³ocieñcu Urszula Ptak ma
od nas diety na ten rok zaplanowa-
nej w kwocie 21.621,60 z³otego.
Wysokoœæ miesiêcznego rycza³tu –
1.801z³. Wedle poprzedniej uchwa-
³y – 23.284  z³. Obecnie przewodni-
cz¹ca zjecha³a do 130 % minimalne-
go wynagrodzenia.

(II)Wiceprzewodnicz¹cych
rady z³ocieniecki podatnik do op³a-
cenia ma dwóch: Waldemar Buca i
Tadeusz KoŸma. Obaj bêd¹ nas
kosztowaæ 24.393, 60 z³. Na jedne-
go przypada 12.196,80 z³. Poprzed-
nio – na dwóch 27.442,80 z³. Na
jednego 1247,40 z³.

(III) Teraz, ile musimy daæ, bo
nie mamy wyboru, przewodnicz¹-
cym komisji i cz³onkom komisji re-
wizyjnej. Tu radnych mamy szeœciu.
Wysokoœæ rycza³tu 970,20 z³. Kwo-
ta na ten rok to 64.033,20 z³. Po-
przednio odpowiednio – 1.108,80 z³
i 73.180,80 z³.

(IV) Pozostaje nam szóstka rad-
nych na dietach od nas „go³ych”. Ani
przewodnicz¹cymi, ani w komisji
rewizyjnej – ka¿demu miesiêcznie
po 831,60 z³otego. Rocznie to kwo-
ta 54.885,60 z³. Poprzednio odpo-
wiednio – 970,20 z³ i 64.033,20 z³.

Jeszcze takie kuriozum: w lipcu
i sierpniu radnym przys³uguje 50%
rycza³tu. Wyj¹tek przewodnicz¹ca,
której rycza³t przys³uguje w pe³nej
wysokoœci.                                  (n)
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(Z£OCIENIEC). Z
realizacji wieloletnie-
go programu inwe-
stycyjnego gminy za
ubieg³y rok warte s¹
wymienienia niektóre
inwestycje.

Nazwy inwestycji, kwoty,
plany

(1) Utwardzono i odwodniono
ulicê Kaszubsk¹. Wykonanie opie-
wa na kwotê 350621,65 z³otego. (2)
Budowa nawierzchni ulic i chodni-
ków Osiedla Œwierkowe (pod sta-
dionem). Dotyczy ulic: Œwierkowa,
Rzemieœlnicza, Modrzewiowa, So-
snowa. Podpisano umowê z Woje-
wództwem Zachodniopomorskim o
dofinansowanie projektu w ramach
Regionalnego Programu Operacyj-
nego. W trybie przetargu nieograni-
czonego wy³oniono wykonawcê ro-
bót i podpisano umowê. Zadanie
zrealizowano wspólnie z powiatem
drawskim. Wykonano nawierzchniê
z kostki brukowej typu polbruk na
ulicach – Sosnowej i czêœci ulicy
Rzemieœlniczej. Po³o¿ono na-
wierzchniê bitumiczn¹ na ulicy
Œwierkowej. (3) Po³¹czono Cieszy-
no ze œcie¿k¹ rowerow¹ k³ad¹c na
istniej¹cej drodze nawierzchniê as-
faltow¹ na podbudowie z t³ucznia.
Koszt 116.822 z³ote (4) Wykonano
mapy do celów projektowych na
budowê nawierzchni ulic Koszaliñ-
skiej i Szczeciñskiej. Kwota 9211
z³otych. (5) Opracowano kosztorys
inwestorski, dokonano zg³oszenia
zamiaru wykonania robót budowla-
nych celem modernizacji na-
wierzchni ulicy £¹kowej. (6) Pod
budynek z mieszkaniami socjalny-
mi na ulicy Myœliwskiej wykonano
nawierzchniê drogi z p³yt YOMBO.
Kwota 25592 z³ote. (7) Droga
Ostrowice – Kalisz Pomorski.
Udzia³ gminy 500 000 z³otych.
Wspólne zadanie z powiatem draw-
skim, z gminami – Kalisz Pomorski,
Ostrowice i Wierzchowo (8) Re-
mont nawierzchni bitumicznej na
drodze powiatowej w Bobrowie.
Udzia³ gminy 189 446 z³otych. Za-

Wieloletni program inwestycyjny gminy Z³ocieniec – rok 2010

Stadion miejski ju¿ w budowie,
targowisko miejskie – dokumentacja,
pozwolenie na budowê

danie realizowane przez powiat
drawski. (9) Remonty dróg gmin-
nych – Aleja Piastów, Bydgoska,
Cegielniana, Cienista, Gliniasta,
G³owackiego, Kasztanowa, Ko-
œciuszki, Nadrzeczna, Parkowa,
Polna, Szkolna, 15 Sierpnia. Kwota
189 446 z³otych. Wykonano roboty
budowlane drogowe sfinansowane
na podstawie umowy o wykup wie-
rzytelnoœci. Zakoñczono remonty
ulic: a/ Bydgoska (nawierzchnia
bitumiczna – jezdnia, kostka bruko-
wa – jezdnia, chodnik, wjazdy. b/
Cegielniana – nawierzchnia bitu-
miczna, jezdnia. Kostka brukowa –
jezdnia, chodnik, kruszywo ³amane
– jezdnia c/ Cienista – nawierzchnia
bitumiczna na jezdni. Kostka bruko-
wa polbruk na chodniku plus wjaz-
dy. d/ Gliniasta z nawierzchni¹ bitu-
miczn¹. Kostka brukowa polbruk na
chodniku i na wjazdach. Na jezdni
te¿ t³uczeñ. e/ Bartosza G³owackie-
go – na jezdni nawierzchnia bitu-
miczna f/ Tadeusza Koœciuszki – na
jezdni nawierzchnia bitumiczna g/
Nadrzeczna – jezdnia z nawierzch-
ni¹ bitumiczn¹, te¿ z kostk¹ bru-
kow¹ polbruk. h/ Parkowa – na-
wierzchnia bitumiczna na jezdni,
te¿ kostka brukowa polbruk, wjaz-
dy, i/ Polna – nawierzchnia bitu-
miczna na jezdni, wjazdy kostka
brukowa. j/ 15 – go Sierpnia; na-
wierzchnia z kostki brukowej po-
lbruk.

Ca³kowita wartoœæ – 5 625 822
z³ote. Opracowano dokumentacjê
techniczn¹ i uzyskano pozwolenie
na budowê ulic – Aleja Piastów,
Kasztanowa, Szkolna.

(10) Budowa chodników na uli-
cy Czaplineckiej – kwota 22661
z³otych. U³o¿ono now¹ nawierzch-
niê z kostki brukowej polbruk, prze-
³o¿ono czêœciowo nawierzchniê ze
starej kostki. (11) Chodnik na ulicy
3 – go Pu³ku Piechoty, ci¹g handlo-
wy: wykonano utwardzenie i od-
wodnienie ci¹gu handlowego oraz
balustradê i schody. (12) Przebudo-
wano nawierzchniê ulicy W³ókien-
niczej. Wykonano nawierzchniê bi-
tumiczn¹ i z kostki brukowej typu
polbruk. Ca³kowita wartoœæ zadania
891767 z³otych. Zadanie wspó³fi-
nansowane przez gminê Z³ocieniec
i KROKUS sp. z o.o w Poznaniu.
(13) Uzyskano pozwolenie na budo-

wê chodnika w Bobrowie – program
PROW Oœ 4 LEADER. (14) Utwar-
dzenie ulicy Zau³ek – 96 434 z³ote.
Kostka brukowa polbruk. Odwod-
niono uliczkê – koszt 12869 z³o-
tych. (15) Na kwotê 4697 z³otych
opracowano inwentaryzacjê mariny
na wyspie Ostrów i sporz¹dzono
ekspertyzê techniczn¹. (16) Adapta-
cja budynku po szkole w Kosobu-
dach. Kwota 40 017 z³otych. Opra-
cowano dokumentacjê techniczn¹,
uzyskano pozwolenie na budowê i
zmianê sposobu u¿ytkowania
obiektu, wy³oniono wykonawcê ro-
bót w trybie przetargu nieograni-
czonego i podpisano umowê z wy-
konawc¹ robót i inspektorem nadzo-
ru. (17) Termomodernizacja – wy-
miana okien i drzwi w budynkach
mieszkalnych. Kwota 217899 z³o-
tych. Wymieniono czêœæ okien w
dziewiêædziesiêciu jeden budyn-
kach mieszkalnych zarz¹dzanych
przez Zak³ad Gospodarki Mieszka-
niowej. (18) Termomodernizacja
budynku przedszkola i Szko³y Pod-
stawowej Nr 3. Kwota 212635 z³o-
tych. Wymieniono stolarkê okienn¹
i drzwiow¹ w budynku przedszkola
przy Stefana Okrzei i w Szkole w
Budowie. (19) Budowa wodoci¹gu
i kanalizacji sanitarnej w W¹soszu
oraz budowa kanalizacji sanitarnej
w Warni³êgu i Kosobudach. Podpi-
sano umowê na dofinansowanie za-
dania w ramach Programu Rozwoju
Obszarów Wiejskich. W trybie
przetargu nieograniczonego wy³o-

niono wykonawcê robót i podpisa-
no umowê z wykonawc¹. Przekaza-
no plac budowy. (20) Lubieszewo -
wykonano tu wodoci¹g do zasilania
w wodê cmentarza. Kwota 18008
z³otych, wykonano przy³¹cze. (21)
Na ulicy Kolejowej wybudowano
instalacjê oœwietleniow¹ na kwotê
20768 z³otych. Przedtem opraco-
wano dokumentacjê techniczn¹.
(22) Wybudowano instalacjê oœwie-
tleniow¹ przy drodze Cieszyno –
G³êboczek. Kwota 25176 z³otych.

Rewitalizacja,
targowisko, strzelnica,
stadion

(23) Rewitalizacja – wykonano
dokumentacjê techniczn¹ dla ob-
szaru obejmuj¹cego teren pomiêdzy
ulicami: Wolnoœci, Rybacka, Boha-
terów Warszawy i W³adys³awa Si-
korskiego. Kwota 21 476 z³otych.
(24) Targowisko miejskie – opraco-
wano dokumentacjê techniczn¹ i
uzyskano pozwolenie na budowê.
Kwota 5502 z³ote. (25) Przebudowa
stadionu miejskiego wraz z zaple-
czem socjalnym - prace w toku.
Opracowano dokumentacjê tech-
niczn¹, wybrano wykonawcê robót
w trybie przetargu nieograniczone-
go i podpisano umowê na wykonanie
robót. (26) Strzelnica sportowa –
projekt. Za 31 798 z³otych wykona-
no dokumentacjê techniczn¹ i uzy-
skano pozwolenie na budowê. (um)
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(Z£OCIENIEC). Zwolna w
miasteczku nad Draw¹ i W¹saw¹
poczyna kie³kowaæ myœl o reformie
wydatkowania gminnych z³otówek.
By³a tu ju¿ nawet próba, szybko
zaniechana, przekonania tutejszego
wyborcy do koniecznoœci ³¹czenia
gminnych spó³ek, czy choæby tylko
zak³adów bud¿etowych. Dodajmy,
wyborcy do tego przekonywaæ nie
trzeba, trzeba zaœ przekonaæ w³a-
dzê. Ta zaœ w³adz¹ nie by³aby nigdy,
gdyby do tego rodzaju poci¹gniêæ
zmierza³a. To swoiste z³ocienieckie
b³êdne ko³o. Nie bêdzie siê ono jed-
nak toczyæ wiecznie, gdy¿ jest ju¿
ustawa, cytujemy: - Pocz¹wszy od
2011 roku, zgodnie z artyku³em 242
znowelizowanej ustawy o finansach
publicznych, organ stanowi¹cy jed-
nostki samorz¹du terytorialnego nie
mo¿e uchwaliæ bud¿etu, w którym
planowane wydatki bie¿¹ce s¹ wy-
¿sze ni¿ planowane dochody bie¿¹-
ce powiêkszone o nadwy¿kê bud¿e-
tow¹ z lat ubieg³ych i wolne œrodki.
–

Teraz mamy w gminie swoiste
niby „nowe”. Oto stawia siê pytanie
o potrzebê istnienia u nas tylu szkó³.
„Nowe” niby, gdy¿ temat chodzi od

Taka oœwiata przetrwa do lata

Dobrze byæ belfrem w takiej gminie
dawna, tyle, ¿e jakby w podziemiu
gminy, bo to wiadomo – szko³y! Od
dawna, bo niezbêdnoœæ istnienia
Dwójki jest u nas zahaczana ju¿ od
lat. Tyle, ¿e jakby w³aœnie w podzie-
miu gminy. Takie oœwiatowe „w
zaparte”.

I w tym kontekœcie zobaczmy
poni¿sze dane. „Przeprowadzona
analiza wysokoœci œrednich wyna-
grodzeñ nauczycieli na poszczegól-
nych stopniach awansu zawodowe-
go w szko³ach i przedszkolu, prowa-
dzonych przez gminê Z³ocieniec,
wykaza³a, ¿e w 2010 roku wydatki
na wynagrodzenia nauczycieli w
odniesieniu do œrednich wynagro-
dzeñ, o których mowa w Karcie
Nauczyciela, oraz œredniorocznej
struktury zatrudnienia nauczycieli
na poszczególnych stopniach awan-
su zawodowego, przekroczy³y na
wszystkich stopniach awansu zawo-
dowego œrednie wynagrodzenia, o
których mowa w Karcie.

Œredniomiesiêcznie w 2010
roku dop³acano ze œrodków w³a-
snych gminy do wynagrodzeñ brut-
to (bez pochodnych) nauczycieli:

(1) sta¿ystów – 360 z³ na jedne-
go nauczyciela (2) kontraktowych –

284 z³ na jednego nauczyciela (3)
mianowanych – 385 z³ na jednego
nauczyciela (4) dyplomowanych –
461 z³ na jednego nauczyciela.

£¹cznie w 2010 roku ze œrodków
w³asnych bud¿etu gminy dop³acono
do wynagrodzeñ brutto nauczycieli
(bez pochodnych) ponad poziom
ustalony w Karcie Nauczyciela
514.012 z³.

£¹czna kwota dop³aty w po-
szczególnych szko³ach: (1) Szko³a
Podstawowa Nr 1 – 222.970 z³, co
stanowi 43,38 % ogólnej dop³aty z
gminy (2) Szko³a Podstawowa Nr 2

– 48.427 z³, co stanowi 9,4 % ogól-
nej dop³aty gminy (3) Szko³a Pod-
stawowa Nr 3 – 80.217 z³, co stano-
wi 15,6 % ogólnej dop³aty z gminy.
(4) Gimnazjum Nr 1 – 71.086 z³, co
stanowi 13,8 % ogólnej dop³aty z
gminy (5) Gimnazjum Nr 2 – 11.614
z³, co stanowi 2,3 % ogólnej dop³aty
gminy. (6) Przedszkole – 79.695 z³,
co stanowi 15,5 % ogólnej dop³aty
z gminy.”

Niezbêdnoœæ istnienia w gminie
trzech szkó³ podstawowych i dwóch
gimnazjów na lutowej sesji tutejsze-
go samorz¹du nie bêdzie podjêta. (N)

(Z£OCIENIEC). W poniedzia-
³ek usi³owaliœmy skontaktowaæ siê z
Janem Maculem, radnym przewod-
nicz¹cym komisji oœwiaty i kultury,
by dowiedzieæ siê – co dalej z ewen-
tualn¹ reform¹ z³ocienieckiego
¿ycia szkolnego? W szkole, miejscu
pracy - radnego nie by³o, komórka
nie odpowiada³a.

Z pomoc¹ pospieszy³a nam rad-

Nie bêdzie w najbli¿szym czasie likwidacji ¿adnej ze szkó³

W oœwiacie na razie bez
zmian

na El¿bieta Frankowska, by³a wice-
przewodnicz¹ca rady, obecnie rad-
na uczestniczka w³aœnie wymienia-
nej komisji. – Na razie bez zmian –
poinformowa³a -szko³y bêd¹ sobie
nadal istnia³y tak, jak dotychczas.
Co dalej, czas poka¿e. Na razie bê-
dzie tak, jak jest. – Najbli¿sza sesja
rady Z³ocieñca – kredyty na sp³atê
d³ugów.                                     (N)

(Z£OCIENIEC). A po ile to z³o-
tówek w gminie Z³ocieniec zara-
biaj¹ nauczyciele? Oto oficjalne
dane za miniony rok. Od pierwsze-
go stycznia do trzydziestego pierw-
szego sierpnia: (1) sta¿ysta – 2
286,75 z³otego (2) kontraktowy – 2
538,29 z³otego (3) mianowany – 3
292,92 z³otego (4) dyplomowany –
4 207,62 z³otego.

Zarobki wzros³y od pierwszego

Od 2286 z³ do 4502 z³. Niepedagogiczni poza burt¹

Pensyjki belferskie
po podwy¿kach i przed nimi

wrzeœnia: (1) sta¿ysta – 2 446,82
z³otego (2) kontraktowy – 2 715,97
z³otego (3) mianowany – 3523,42
z³otego (4) dyplomowany – 4502,15 z³.

Dodamy – podwy¿ki zarobków
szkolnym pracownikom niepedago-
gicznym w tym roku odmówiono.
Osoba, która siê nam na to skar¿y³a,
w szkole na r¹czkê ma niespe³na 1200
z³otych. A gmina jak zwykle zaci¹ga
kredyty na sp³atê d³ugów.            (N)
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W prawie ka¿dej
gminie naszego re-
gionu nast¹pi³ swo-
isty pêd ku stawianiu
wiatraków. Wszêdzie
s³yszy siê o ich zba-
wiennym wp³ywie na
ekologiê oraz wyso-
kich podatkach dla
gmin, a dla rolników
– op³at za dzier¿awê.
Jednak po bli¿szym
przyjrzeniu siê spra-
wie okazuje siê, ¿e
na ten temat funkcjo-
nuje wiele mitów
tworzonych przez
wiatrakowych lobby-
stów.

Wiêkszoœæ z tego, co mówi¹
przedstawiciele firm wiatrakowych
mo¿na miêdzy bajki w³o¿yæ.

Projekty uchwa³ poszczegól-
nych gmin s¹ podobne, podobnie
jak nierzetelne jest studium uwarun-
kowañ i kierunków zagospodarowa-
nia przestrzennego poszczególnej
gminy.

WeŸmy przyk³ad gminy Dobra
w powiecie ³obeskim. W tej gminie
wstêpnie rozpoznane tereny do lo-
kalizacji si³owni wiatrowych to te-
reny w obrêbach: Tucze, Dobropo-
le, Bienice, B³¹dkowo oraz okolice
miasta Dobra, gdzie minimalna od-
leg³oœæ od:

zabudowy zwi¹zanej ze sta³ym
pobytem ludzi wynosi 400 m, w
zale¿noœci od usytuowania si³owni
wiatrowych i budynków wzglêdem
stron œwiata, minimalna odleg³oœæ
od rezerwatów (z wyj¹tkiem flory-
stycznych) i lêgowisk - 1000 m,
minimalne odleg³oœci od

rezerwatów flory - 200 m, skraju
kompleksów leœnych - 100 m,

rzek - 200 m, wiêkszych zbiorni-
ków wodnych - 500 m, odleg³oœæ
pomiêdzy poszczególnymi si³ow-
niami min. 300 m.

 Rada Miejska w Dobrej 29
sierpnia 2006 roku podjê³a uchwa³ê
w sprawie przyst¹pienia do sporz¹-
dzenia zmiany Studium uwarunko-
wañ i kierunków zagospodarowania
przestrzennego gminy Dobra.

Przedmiotem studium jest m.in.:
zmiana sposobu zagospodarowania
przestrzennego terenów w obrêbach

Bienice, B³¹dkowo oraz przezna-
czenie tego terenu na cele elektrow-
ni wiatrowych z infrastruktur¹ towa-
rzysz¹c¹.

W uzasadnieniu do uchwa³y czy-
tamy m.in.: „Realizacja Farmy Wia-
trowej o mocy oko³o 60 MW bêdzie
mia³a zarówno wymiar ekonomicz-
ny, jak i ekologiczny. G³ówn¹ korzy-
œci¹ dla Gminy bêd¹ podatki p³aco-
ne przez inwestora przez dwudzie-
stoletni okres u¿ytkowania farmy.

Ogromn¹ korzyœci¹ dla œrodo-

wiska bêdzie ograniczenie emisji do
atmosfery zanieczyszczeñ, które
powstan¹ przy produkcji energii
elektrycznej w elektrowniach kon-
wencjonalnych. Przewidywalna re-
dukcja emisji szkodliwych substan-
cji wynosi 850 kg CO2, 2,9 kg SO2,
2,6 kg NOx oraz 55 kg py³ów na
ka¿d¹ wyprodukowan¹ przez farmê
MWh energii elektrycznej”.

Do s³ów zawartych w uchwale
jeszcze powrócimy.

Regionalny Dyrektor Ochrony
Œrodowiska w Szczecinie po prze-
analizowaniu zmian w Studium
uwarunkowañ i kierunków zagospo-

darowania przestrzennego gminy
Dobra mia³ sporo uwag, które przed-
stawi³ w piœmie z 22.06.2010 r.

Nie przedstawiono przyk³ado-
wo wyników monitoringu przedin-
westycyjnego o wp³ywie elektrowni
wiatrowych z infrastruktur¹ towa-
rzysz¹c¹ na cele ochrony obszaru
specjalnej ochrony ptaków Natura
2000, nie przestawiono równie¿ in-
formacji o sk³adzie gatunkowym
awifauny i chiropterofauny, a tak¿e
miejscach rozrodu, ¿erowania, szla-

kach wêdrówek – czyli tego, co po-
winno byæ podstaw¹. W operacie
szczegó³owym jest mowa o tym, ¿e
elektrownie wiatrowe nie mog¹ staæ
bli¿ej ni¿ 5 km od Ostoi Iñskiej, na-
tomiast w Studium jest mowa ju¿ o 2
km i bez dwuletniego monitoringu.

Nie ma podstawowych informa-
cji o sk³adzie gatunkowym awifau-
ny oraz sposobie wykorzystania te-
renu przez ptaki. Brak jest danych
na temat gniazdowania, lêgów, ze-
rowania, korytarzy przelotu ptaków.
W studium napisano równie¿: „na
przedmiotowym terenie i w jego
s¹siedztwie dominuj¹ pod wzglê-
dem liczebnoœci gatunki ptaków o

niewielkich rozmiarach cia³a, typo-
we dla krajobrazu rolniczego (…).
Z tego powodu dla tego rodzaju pta-
ków praca elektrowni wiatrowych
nie powinna stanowiæ zagro¿enia”.
Wprawdzie nie by³o monitoringu
przedinwesycyjnego, jednak autor
studium stwierdzi³, ¿e: „Wyznaczo-
ny omawian¹ zmian¹ studium teren
planowanych lokalizacji elektrowni
wiatrowych nie znajduje siê na tra-
sach przelotu ptaków w okresach
wiosennych i jesiennych ich migra-
cji. Dla migrantów cala powierzch-
nia zmiany studium nie ma znacze-
nia jako miejsce ich ¿erowania i
odpoczynku”, na co dyrektor zapy-
tuje: „po có¿ wiêc, wyznaczano ob-
szar specjalnej ochrony ptaków
Natura 2000 „Ostojê Iñsk¹”. W
Studium nie ma równie¿ wp³ywu
projektowanych elektrowni na po-
bliskie obszary Natura 2000. Braku-
je równie¿ jakichkolwiek danych na
temat wystêpowania nietoperzy, dla
których wiatraki stanowi¹ szczegól-
ne zagro¿enie, autor zaznaczy³ je-
dynie, ¿e „mo¿na spodziewaæ siê
obecnoœci co najmniej 3 gatunków
nietoperzy”. Brakuje jakichkolwiek
danych na temat ich wystêpowania,
siedlisk itd.

Dyrektor z oczywistych wzglê-
dów odniós³ siê jedynie do zagad-
nienia przyrodniczego.

Wiatraki nie takie ekologiczne
Ju¿ od lat wysokiej rangi na-

ukowcy przestrzegaj¹ przed wiatra-
kami i nag³aœniaj¹ ich szkodliwoœæ.
Poni¿ej, korzystaj¹c z publikacji
m.in.: prof. dr hab. in¿. Adama Ja-
niaka, cz³onka PAN, wiceprzewod-
nicz¹cego Komitetu Informat. PAN,
prof. dr hab. in¿. Leszka P³ywaczy-
ka, Dyrektora Instytutu Kszta³towa-
nia i Ochrony Œrodowiska Uniwer-
sytetu Przyrodniczego we Wroc³a-
wiu, prof. dr hab. n. med. Marii
Podolak-Dawidziak, cz³onka Ko-
mitetu Patofizjologii PAN, prof. dr
hab. n. med. Piotra Ponikowskiego,
cz³onka Komitetu Patofizjologii
PAN, prof. dr hab. Stanis³awa Staœ-
ko, cz³onka Komitetu Nauk Geolo-
gicznych PAN, dr in¿. Henryka
Wojciechowskiego, eksperta od
elektrowni wiatrowych -   ukoñczy³
on specjalne podyplomowe studia
dotycz¹ce Wykorzystania Odna-
wialnych •róde³ Energii na Uniwer-
sytetach Technicznych w DreŸnie i
Darmstadt i prowadzi wyk³ady w
tym zakresie dla studentów Wydzia-
³u Elektrycznego Politechniki Wro-
c³awskiej, prof. dr hab. Andrzeja
¯elaŸniewicza, cz³onka PAN, prze-
wodnicz¹cego Komitetu Nauk Geo-
logicznych PAN, którzy opracowali
Komentarz merytoryczny do opra-

Zachodnie firmy dojrza³y na Pomorzu
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cowanego przez Wojewódzkie Biu-
ro Urbanistyczne we Wroc³awiu
„Studium Przestrzennych Uwarun-
kowañ Rozwoju Energetyki Wiatro-
wej w Województwie Dolnoœl¹-
skim” postaram siê wykazaæ, jakie
bajki wciskaj¹ nam wszystkim
przedstawiciele firm wiatrakowych.

Ju¿ wczeœniejsze uwagi Regio-
nalnego Dyrektora Ochrony Œrodo-
wiska w Szczecinie wskaza³y, ¿e
Studium opracowane by³o chyba
bardziej na bazie folderów reklamo-
wych, ni¿ rzetelnej naukowej obser-
wacji. Na podobnej podstawie napi-
sane by³o uzasadnienie do uchwa³y.

Trudno stwierdziæ, czy w jakim-
kolwiek Studium, które posiadaj¹
gminy, jest mowa na temat najnow-
szych miêdzynarodowych badañ
publikowanych presti¿owych na-
ukowych czasopismach, a dotycz¹-
cych istotnie szkodliwego oddzia³y-
wania turbin wiatrowych, w tym w
szczególnoœci infradŸwiêków pro-
wadz¹cych w kilku czy kilkunasto-
letnich okresach do nieodwracal-
nych neurologicznych i neuropsy-
chiatrycznych fizjopatologii. Za-
pewne nie ma, bo w innym wypadku
gminy tak chêtnie nie godzi³yby siê
na stawianie farm wiatrowych.

Odleg³oœci
Ju¿ same odleg³oœci farm wia-

trowych od zabudowañ powinny
w³¹czyæ czerwony alarm, ale nie
w³¹czaj¹. Dlaczego? Albowiem w
Polsce nie ma ¿adnych uregulowañ
prawnych, tote¿ jest wolna amery-
kanka. Zwyczajowo przyjmuje siê
odleg³oœæ 500 metrów od zabudo-
wañ, w gminie Dobra ma byæ 400 m.
To i tak nie ma znaczenia, bo odle-
g³oœci powinny byæ du¿o wiêksze.

Zachodnie ustawodawstwa
przewiduj¹ minimalne odleg³oœci
od zabudowañ nawet dla pojedyn-
czego wiatraka. I tak we Francji
wynosi ona pó³tora kilometra od
wie¿y wiatrowej o mocy do 2 MW.
Ustawodawstwo brytyjskie mówi o 2
km, amerykañskie o 3,2 km, w Cze-
chach odleg³oœæ wynosi 3 km. Gdy
chodzi o farmê wiatrow¹, to odleg³o-
œci musz¹ byæ jeszcze wiêksze.

Ju¿ te odleg³oœci pokazuj¹, ¿e
budowanie farmy wiatrakowej w
odleg³oœci kilkuset metrów od zabu-
dowañ na naszym terenie, absolut-
nie nie bierze pod uwagê zachod-
nich doœwiadczeñ.

Nigdzie te¿ nie mówi siê, ¿e lob-
by wiatrakowe, wykorzystuj¹c brak
ustawodawstwa do pomiaru ha³asu,
w pe³ni œwiadomie stosuje niew³a-
œciw¹, ca³kowicie nie uwzglêdnia-
j¹c¹ infradŸwiêków, a bardzo ko-
rzystn¹ dla nich, skalê A (dB(A)).

Zapewne te¿ nigdzie, w ¿adnej

gminie nie ma przytoczonych wy-
roków s¹dowych, jakie pada³y
zarówno w Europie, jak i w Ame-
ryce mówi¹cych o znacznym
spadku wartoœci nieruchomoœci
usytuowanych w pobli¿u farm
wiatrowych – nawet do 70 proc.

Inwestorzy, którzy przychodz¹
ze swoimi propozycjami zak³adania
farm wiatrowych na terenie danych
gmin, mami¹ samorz¹dowców i
mieszkañców zyskami. Niektórzy
burmistrzowie i wójtowie w naszym
regionie sami zabiegaj¹ o to by na te-
renie ich gmin powsta³y tego typu
farmy. Na ¿adnym ze spotkañ nie
s³ysza³am jednak nic na temat szko-
dliwoœci owych farm, nigdzie nie
przedstawiono rzetelnych danych.
W zamian za to, mówiono o docho-
dach dla gminy w wysokoœci 2 proc.
od wartoœci budowli oraz o docho-
dach dla rolników za dzier¿awê ich
gruntów. Korzystaj¹c z opracowania
naukowców, w tym ekspertów w za-
kresie energetyki, przybli¿ymy kilka
kwestii zwi¹zanych z farmami wia-
trowymi i przy okazji obalimy kilka
mitów.

Podatki zasil¹ bud¿et gminy
2 proc. wartoœci mo¿na liczyæ

wy³¹cznie od oko³o 10 proc. warto-
œci elektrowni tj. tylko i wy³¹cznie
od fundamentu, masztu i linii kablo-
wych, a  nie od drogich urz¹dzeñ
wyposa¿enia technologiczno-tech-
nicznego elektrowni, to jest wirnika
z ³opatami, generatora, skrzyni bie-
gów, komputera steruj¹cego itd.
(podatek jest od budowli, a nie urz¹-
dzeñ, maszyn itp.).

Podatek od jednej elektrowni
wiatrowej, w zale¿noœci od jej
mocy, bêdzie wynosi³ od 5 do 20 tys.
z³ rocznie.

Rolnik zarobi
W sytuacji dzier¿awienia ziemi

pod elektrownie p³atnikiem podat-
ku jest w³aœciciel gruntu, a nie dzier-
¿awca (w³aœciciel elektrowni),
mimo zawieranych w umowie dzier-
¿awy postanowieñ, i¿ to dzier¿awca
ma obowi¹zek uiszczaæ podatek od
nieruchomoœci.

Spadek emisji CO2
Trudno mówiæ o jakimkolwiek

spadku. Równoczeœnie z elektrow-
niami wiatrowymi musz¹ pracowaæ
elektrownie wêglowe i byæ ca³y
czas gotowe na zwiêkszenie pro-
dukcji w czasie gdy wiatrowe nie
bêd¹ pracowaæ. Si³ownie wiatrowe
nie pracuj¹ przy zbyt ma³ym i zbyt
silnym wietrze.

U nas elektrownie konwencjo-
nalne maj¹ bardzo du¿y czas rozru-
chu, musz¹ wiêc ca³y czas równole-
gle pracowaæ z wiatrowymi.

Bezrobocie
Na przyk³ad na sesji w £obzie

mo¿na by³o us³yszeæ, ¿e: bezrobot-
ni znajd¹ pracê, bêd¹ przyje¿d¿aæ
turyœci i podziwiaæ wiatraki.

Elektrownie wiatrowe budowa-
ne s¹ przez wyspecjalizowane fir-
my, wykorzystuj¹ce specjalistyczny
sprzêt i wysoko wykwalifikowan¹
kadrê.

100.metrowa wie¿a wa¿y oko³o
250 ton, turbina 56 ton i jest wielko-
œci autobusu, z wirnikiem wiatraka
ma 60-112 m. Podstawa wie¿y wko-
pana jest w ziemiê na minimum 9 m,
jest oœmiok¹tem o œrednicy oko³o 13
metrów i jest wype³niona 180. m.
szeœc. betonu i 12. tonami stali zbro-
jeniowej – wa¿y oko³o 450 ton.

Eksploatacjê i obs³ugê elek-
trowni zapewnia bezza³ogowy sys-
tem automatyki sterowany kompu-
terowo.

Turystyka
Powinno to byæ bez komentarza.

Turystyka nie zwiêkszy siê, a
zmniejszy, nikt na razie w ¿adnej z
gmin, gdzie stoj¹ wiatraki, pa³atek
ani namiotów nie rozbija.

Wszystkie gminy, które stawiaj¹
na rozwój turystyki – nie godz¹ siê
na wiatraki, przeciwni s¹ zarówno
ludzie z urzêdów marsza³kowskich,
konserwatorzy zabytków, samorz¹-
dowcy, jak i mieszkañcy.

Wiatraków nie s³ychaæ
 D³ugotrwa³e przebywanie ha³a-

sie prowadzi do trwa³ego uszkodze-
nia s³uchu. W przypadku farm wia-
trowych (kilku wiatraków w jednym
miejscu) ha³as zwiêksza siê.

Oprócz s³yszalnego ha³asu elek-
trownie wytwarzaj¹ bardzo szkodli-
we, nies³yszalne infradŸwiêki (po-
ni¿ej 20 Hz). Jest to bardzo d³uga
fala dŸwiêkowa (nawet kilkadzie-
si¹t metrów), która rozprzestrzenia
siê na dziesi¹tki kilometrów, przeni-
kaj¹c (bez ¿adnego t³umienia) przez
wszystkie mo¿liwe przeszkody, na-
wet grube œciany betonowe.

Badania naukowe przeprowa-
dzane na uniwersytetach w Kalifor-
nii i w Niemczech dowodz¹, ¿e in-
fradŸwiêki generowane przez wia-
traki s¹ bardzo szkodliwe dla zdro-
wia. InfradŸwiêki (w zakresie 7-9
Hz) mog¹ bowiem wprawiæ w rezo-
nans (drgania) ca³e organy ludzkie
takie jak np. serce w¹troba, nerki,
œledziona, mog¹c je nawet urwaæ w
skrajnym przypadku. W konse-
kwencji infradŸwiêki powoduj¹ za-
k³ócenia rytmu serca. Ludzie z roz-
rusznikami serca nie mog¹ przeby-
waæ w bezpoœredniej ich okolicy, bo
rozrusznik mo¿e przestaæ dzia³aæ.
InfradŸwiêki powoduj¹ równie¿

depresjê, apatycznoœæ zaburzenia
psychiczne, wymioty, sennoœæ lub
bezsennoœæ i w konsekwencji os³a-
bienie organizmu. (…)

NiegroŸne dla ptaków
Organizacja pozarz¹dowa Cen-

ter for Biological Diversity policzy-
³a, ¿e turbiny tylko jednej lokalnej
elektrowni wiatrowej zabijaj¹ co-
rocznie nawet 1300 lataj¹cych pta-
ków, szczególnie drapie¿nych. Gin¹
równie¿ nietoperze (ssaki).

Globalne ocieplenie
Coraz czêœciej mówi siê o tym,

¿e histeria dotycz¹ca redukcji CO2
(w zwi¹zku z tzw. globalnym ocie-
pleniem) jest wymys³em odpowied-
niego lobby (w tym tak¿e wiatrako-
wego). Na przestrzeni dziejów zie-
mi wystêpowa³y cykliczne zmiany
klimatu tj. ocieplenia i wrêcz zlodo-
wacenia. Poza tym wystêpowa³y tak
zw. Ma³e ocieplenia i ma³e epoki
lodowcowe. Ostatnia ma³a epoka
lodowcowa mia³a miejsce w czasie
tzw. „Potopu Szwedzkiego”. Jak w
swoich artyku³ach wykazuj¹ niektó-
rzy naukowcy wówczas bardzo ma³a
aktywnoœæ S³oñca sprawi³a ma³¹
epokê lodowcow¹. Ci sami naukow-
cy w tych samych artyku³ach
twierdz¹ jednak, ¿e obecnie wysoka
aktywnoœæ S³oñca nie ma wp³ywu na
ocieplenie klimatu (sic.!).

Jakby nie by³o ociepleniu towa-
rzyszy wzrost zawartoœci przede
wszystkim  pary wodnej, a w mniej-
szych iloœciach wystêpuje m.in.
dwutlenek wêgla, metan, tlenki azo-
tu i ozon. Tak dzia³o siê zawsze, bo
jest to zjawisko nieroz³¹cznie zwi¹-
zane z cyklicznym ocieplaniem i
oziêbianiem. Bywa³o i tak, ¿e iloœæ
gazów cieplarnianych w atmosfe-
rze, by³a kilkakrotnie wiêksza ni¿
obecnie, jeszcze przed pojawie-
niem siê cz³owieka.

Energia wiatrowa tañsza?
Wmawia siê nam wszystkim, ¿e

energia wiatrowa bêdzie tañsza, bo
wykorzystuj¹ca wiatr. Ale nie mówi
siê, ¿e si³ownie wiatrowe bêd¹ pra-
cowa³y 20-30 lat, ich produkcja jest
bardzo droga (i ile CO2 wytworzy
siê przy ich produkcji?), produkuj¹
porównywalnie ma³o energii.

Nie mówi siê, ¿e pr¹d dziêki
elektrowniom wiatrowym zdro¿eje
2-2,5 raza.

Umowa z ENE¥ jest taka, ¿e
firmy maj¹ce farmy odsprzedaj¹ jej
pr¹d po œredniej cenie wytwarzanej
przez elektrownie konwencjonalne.
Przy braku dotacji, firma upada,
albo... zmienia siê prawo i p³aci z
w³asnej kieszeni odbiorca.

Cd. na str. 10

wiatrakowe Eldorado, czyli o mitach
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Cd. ze str. 9
Prawda jest taka, ¿e im wiêcej

bêdzie elektrowni wiatrowych, tym
pr¹d bêdzie dro¿szy, co mo¿na ju¿
sprawdziæ analizuj¹c wzrost cen
pr¹du w Danii – gdzie wiatraków
jest najwiêcej, w Niemczech i u nas,
gdzie jest ich stosunkowo ma³o.

W efekcie, jeœli bêdziemy mieli
tyle wiatraków, co nasi zachodni
s¹siedzi, gminy bêd¹ mia³y niewiel-
kie podatki – od 5 do 20 tys. z³ od
wiatraka, rolnicy w¹tpliwe zyski, a
wszyscy zap³acimy za pr¹d dwa razy
tyle , co obecnie. Dodatkowo dota-
cje p³acone z naszych podatków tra-
fi¹ do w³aœcicieli firm wiatrowych –
w Niemczech i Danii. Gdy skoñcz¹
siê dotacje, a takie przymiarki s¹,
wówczas to my bêdziemy musieli
zaj¹æ siê sprz¹taniem wiatraków.

Zachód postawi³ na wiatraki
Ze wzglêdu na ma³¹ op³acalnoœæ

na Zachodzie odchodzi siê od farm
wiatrowych, poszukuj¹c innych
Ÿróde³ – biomasa, elektrownie wod-
ne – nie wymagaj¹ one zabezpiecze-
nia w postaci równoczeœnie pracu-
j¹cej elektrowni konwencjonalnej.

Bardziej op³acalne jest budowa-
nie nowych konwencjonalnych
elektrowni z lepszymi filtrami.

Zyski czy straty?
W studiach powinny byæ bilanse

zysków i strat, a takich raczej ni-
gdzie nie uœwiadczy siê. Straty, to
nie tylko wykluczone tereny tury-
tyczno-rekreacyjne. Oczywiœcie
wiele razy s³ysza³am bzdurn¹ argu-
mentacjê, ¿e wiatraki stan¹ siê
atrakcj¹ turystyczn¹. Nie stan¹ siê i
nigdzie nie sta³y siê. Ludzie szuka-
j¹cy ciszy i spokoju bêd¹ z daleka
omijaæ tereny upstrzone wiatraka-
mi. Wiatraki, to nie tylko widok, ale
i ha³as, o którym nie wspomina siê
nigdzie. Prócz monotonnego dud-
nienia, czasami pisków, dochodz¹
najbardziej szkodliwe infradŸwiê-
ki. To, ¿e czegoœ siê nie s³yszy, nie
oznacza, ¿e tego nie ma.

Farmy wiatrakowe, zgodnie z
wynikami badañ, prowadz¹ do tzw.
choroby wibroakustycznej. Bada-

nia wykazuj¹, ¿e po ponad 10 letnim
oddzia³ywaniu dŸwiêków niskich
czêstotliwoœci (<500Hz), w tym in-
fradŸwiêków (<20Hz), które s¹
emitowane przez turbiny wiatrowe,
objawia siê w fazie koñcowej pato-
logiami neurologicznymi i neurop-
sychiatrycznymi prowadz¹cymi
miêdzy innymi do zmniejszenia
zdolnoœci poznawczych, znacznego
obni¿enia ilorazu pamiêci, pog³ê-
bionych zaburzeñ psychicznych,
zaburzeñ neurologicznych charak-
terystycznych dla rozleg³ego uszko-
dzenia mózgowia (podobnego do
objawów choroby Parkinsona,
stwardnienia rozsianego i AIDS).

Przyczyn¹ tych wszystkich cho-
rób s¹ naukowo udowodnione zmia-
ny na poziomie molekularnym w
komórkach wywo³ywane przez in-
fradŸwiêki i dŸwiêki niskich czêsto-
tliwoœci.

Z kolei migotanie œwiat³a, spowo-
dowanym niestabilnym pr¹dem z
elektrowni wiatrowych, prowadzi do
uaktywnienia stanów epileptycznych.

Dlatego naukowcy domagaj¹ siê
odleg³oœci pojedynczego wiatraka
od zabudowañ minimum 1900 m, a
ferm wiatrowych – powy¿ej 3000 m.

Francuska Akademia Medycy-
ny, która w³aœnie powo³a³a prof. C-
H. Chouarda do zbadania tego pro-
blemu i na podstawie jego wyników
ostrzega przed ha³asem turbin wia-
trowych i domaga siê wstrzymania
budowy wszystkich wiatraków, któ-
rych odleg³oœæ od siedlisk ludzkich
jest mniejsza ni¿ 1,5km, chodzi
oczywiœcie o pojedyncze wiatraki,
anie farmy.

Zak³ócaj¹ pracê przyrz¹dów
Rzetelne pomiary infradŸwiê-

ków generowanych przez turbinê
wiatrow¹ o ma³ej mocy 600kW
wykonano np. w pobli¿u Hanoweru,
gdzie przy okazji przeprowadzania
strategicznie wa¿nych (wojsko-
wych i geologicznych) pomiarów
zmierzono infradŸwiêki generowa-
ne przez poblisk¹ elektrowniê wia-
trow¹, poniewa¿ zak³óca³y one pra-
cê wojskowych przyrz¹dów pomia-
rowych.

Dotychczasowe doœwiadczenia
z USA i pañstw Europy zachodniej
pokaza³y, ¿e si³ownie wiatrowe
zniekszta³caj¹ obraz uzyskiwany
przez stacje radiolokacyjne. W
zwi¹zku z tym w Finlandii w ci¹gu
ostatnich miesiêcy rozgorza³a in-
tensywna dyskusja na temat przy-
sz³oœci tego typu elektrowni, pomiê-
dzy Finnish Energy Industries – or-
ganizacj¹ zrzeszaj¹c¹ lokalne
przedsiêbiorstwa energetyczne –
oraz przedstawicielami rz¹du i si³
zbrojnych.

Wojskowi zablokowali mo¿li-
woœæ budowy nowych si³owi.

Nie ma awarii
Do Polski trafia ok. 90 proc.

sk³adaków, czyli starych wiatraków,
które w Niemczech od dawna nie
spe³niaj¹ norm.

Warto wiedzieæ, ¿e uszkodzone
fragmenty œmig³a, krêc¹cego siê
podczas pracy z prêdkoœci¹ ponad
150 km/h mog¹ zostaæ rozrzucone w
promieniu kilku kilometrów.

Tylko jedna firma ubezpiecze-
niowa w 2006 roku wyp³aci³a w
czêœci Niemiec ok. 1000 razy wy-
p³aty za awarie – g³ównie po¿ary,
œrednio co 4 lata jest powa¿na awa-
ria ka¿dego wiatraka. Wiatraki cza-
sami przewracaj¹ siê.

Wiatraki zak³ócaj¹ odbiór tele-
wizji, radia, telefonii komórkowej i
wojskowych radarów, je¿eli s¹ one
usytuowane na linii nadajnik-od-
biornik, a zim¹ oblodzone skrzyd³a
wiatraków rzucaj¹ lodem na du¿e
odleg³oœci.

Tanie Ÿród³o
W opracowaniu Urzêdu Regula-

cji Energetyki czytamy: Nie mówi
siê o ma³ej op³acalnoœci pozyskiwa-
nia energii wiatrowej, o tym, ¿e ob-
ni¿enie emisji gazów cieplarnia-
nych mo¿na osi¹gn¹æ tañszymi me-
todami, a uzyskiwany pr¹d jest bar-
dzo z³ej jakoœci i charakteryzuje siê
niestabilnoœci¹ i szkodliwymi wa-
haniami napiêcia.

Coraz wiêcej naukowców ostrze-
ga, i¿ realizacja celów dotychczaso-
wej polityki energetycznej mo¿e pro-

wadziæ do awarii sieci i zaburzyæ
dostawy energii elektrycznej.

Plan zagospodarowania
do prokuratury?
Gminy doœæ chêtnie pozbywaj¹

siê problemu wykonywania z w³a-
snej kasy  planu zagospodarowania
pod farmy wiatrakowe. Za takie pla-
ny p³aca inwestorzy. I tak w Duszni-
kach (Wielkopolska) „Powiado-
miona o podejrzeniu korupcji pro-
kuratura stwierdzi³a, ¿e finansowa-
nie planu przez inwestora jest z³a-
maniem prawa, ale do przestêpstwa
nie dosz³o, gdy¿ nie ma szkody
materialnej. Tymczasem, wed³ug
CBA, brak szkody wcale nie musi
przes¹dzaæ o braku przestêpstwa.
(…) Okaza³o siê, ¿e inwestor zap³a-
ci³ 148 tys. z³ (netto) za przygotowa-
nie miejscowego planu zagospoda-
rowania uwzglêdniaj¹cego budowê
farmy” - czytamy w G³osie Wielko-
polskim z 2010-08-18 (Krzysztof
M. KaŸmierczak).

Spraw¹ zajê³a siê Julia Pitera.

Mo¿na taniej i bardziej
ekologicznie
Przytoczone fakty maj¹ wska-

zaæ, ¿e nie takie wiatraki dobre i ta-
nie, jak nam siê je opisuje. O wiele
tañsze jest pozyskiwanie energii z
konwencjonalnych elektrowni, z
zastosopwaniem lepszych filtrów, z
elektrowni atomowych, czy na bio-
masê. Na naszym terenie naturalne
by³yby elektrownie wodne - od daw-
na sprawdzone i nie ingeruj¹ce w
œrodowsiko tak znacznie, jak wia-
traki. Elektrownie wodne s¹ te¿ zde-
cydowanie bezpieczniejsze dla flo-
ry i fauny i nie niszcz¹ krajobrazu.
Zdecydowanie by³yby te¿ tañsze dla
nas - koñcowych odbiorców i podat-
ników. Dlaczego wiêc tak bardzo
lobby wiatrakowe d¹¿y do stawiania
lasów wiatraków w Polsce? To pro-
ste. Nie ma uregulowañ prawnych, a
zyski s¹ spore - patrz¹c na to, ¿e nie
wa¿ny jest koszt wytworzenia, bo i
tak energia zostanie sprzedana, a
zyski czerpane s¹ z dop³at do energii
- czyli wprost z naszych podatków.

Magdalena Mucha

Zachodnie firmy dojrza³y na Pomorzu...
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl (wp³ata na konto)
PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie

72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Sprzedam dom w Resku, pow. 208
mkw., pow. dzia³ki 670 mkw., wolno
stoj¹cy, w³asnoœciowy. Cena 500
tys. z³ do negocjacji. Tel.
600451645, 608727083.

Wynajmê hale magazynowe o po-
wierzchni 400 mkw. i 600 mkw w
Resku. Tel. 518 169 392.

Dorowo gm. Resko, dom na sprze-
da¿, pow. 112 mkw., dzia³ka 2700
mkw., 2 budynki gospodarcze – 118
i 71 mkw. Mo¿liwoœæ dzier¿awy
gruntu 8500 mkw. Tel. 663 036 912,
665 497 211.

Tucze nad j. Woœwin dz.budowl.
2700 m2 - 59 000 z³. Tel. 600 265 547

NIERUCHOMOŒCI
Powiat ³obeski

Otwarto sklep prozdrowotny
TOTU GAMA w £obzie, ul. Przed-
miejska 11. Oferujemy artyku³y
prozdrowotne, us³ugi œwiecenia i
konchowania uszu. Tel. 91
3974273.

Wideofilmowanie. Tel. 605 732
267.

Sprzedam budkê do produkcji lo-
dów i gofrów wraz z wyposa¿eniem.
Tel. 600 777 140. Cena do negocja-
cji.

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwaga.
Gabinet Œwidwin, tel. 880 400 739.

INNE

Powiat ³obeskiPowiat ³obeski

US£UGI MIESZKANIA

Powiat ³obeski

Region

Powiat œwidwiñski
Region

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Sprzedam mieszkanie 3  pokojowe
na parterze w £obzie przy ul.
Orzeszkowej.  Tel. 691 490 321

Resko, sprzedam mieszkanie 3
pokojowe 93 mkw., dzia³ka 831
mkw. Cena 145.000 z³. Tel. 888 169
572

Sprzedam w £obzie kawalerkê
24,94 mkw. wraz z pomieszczeniem
gospodarczym 9,91 mkw. Cena 50
000 z³. Tel. 665 730 318.

Sprzedam lub wynajmê mieszkanie
3 pokojowe w centrum £obza. Tel.
601 429 991
Sprzedam w £obzie mieszkanie 4
pokojowe na parterze. Tel. 91 397
5088

£obez ul. Browarna sprzedam
mieszkanie 55 mkw., 3 pokoje.
Cena 157 tys. z³. Tel. 600 265 547

£obez ul. Ogrodowa sprzedam bar-
dzo ³adne mieszkanie dwupozio-
mowe 101 mkw. Cena 240 tys. z³.
Tel. 600 265 547

Wykoñczenia wnêtrz, p³ytki, pane-
le, regipsy, malowanie, szpachlo-
wanie, stolarka itp. Tel. 792 289 761,
661 545 391

Promocja !!!
Kredyty hipoteczne. Kontakt tel. 91
397 6470, 91 395 2424

RTV – naprawa TV, LCD, SAT, RA-
DIO itd. £obez ul. Cicha 3. Tel. 604
845 753, 91 397 4127.
Bronis³aw Micek

Zespó³ Muzyczny na ka¿d¹ okazjê.
Rabat na wesela 2011 rok. Zadzwoñ
604 221 339.

Sprzedam drewno kominkowe. Tel.
667 612 010.

Powiat gryficki

Powiat œwidwiñski
Wynajmê biura i / lub powierzch-
niê magazynow¹ Po³czyn Zdrój.
Tel. 602 432 942, 91 8821418.

Z³ocieniec. Korepetycje jêzyk pol-
ski, angielski. Przygotowanie do
matury. Tanio. Tel. 663 563 778

Powiat drawski

ROLNICTWO

ZDROWIE

Powiat ³obeski

NAUKA

PRACA

Powiat drawski
Wynajmê niewielki gara¿ lub po-
mieszczenie do przechowywania
skutera w okolicy osiedla Pomor-
skiego w Z³ocieñcu, Tel. 663 563 778

Poszukujê lokalu do wynajêcia w
Drawsku Pomorskim na us³ugê
handlow¹. Tel. 661 196 337

Firma G4S zatrudni pracowni-
ków ochrony z licencj¹ oraz
aktualnym poœwiadczeniem
bezpieczeñstwa do pracy na
obiektach wojskowych na tere-
nie Œwidwina. Kontakt: 607-
819-426.
G4S jest pracodawc¹ równych
szans i nie dyskryminuje kan-
dydatów do pracy ze wzglêdu
na wiek, p³eæ i niepe³nospraw-
noœæ. www.g4s.pl.

Prywatne pogotowie stomatolo-
giczne. Nowogard. Lekarz sto-
matolog Andrzej Rynkiewicz.
Tel. 607 771 777

Windykacje. Bezpoœrednio.
Wykup d³ugów.
Tel. 515-291-074

Region

VIDEO-FOTO. Tel. 691 793 005.
www.supi.co

Powiat drawski

Sprzedam mieszkanie 4 pokojowe
w Wierzchowie. Tel. 602 760 877,
692 653 140.

Drewno -  ga³êziówka - buk,
ciête na 25 cm, pakowane w
worki 50 l. Cena za worek 16 z³.
Tel. 726 493 956.

Kombajnista – traktorzysta, mecha-
nik z umiejêtnoœci¹ spawania, ren-
cista w dobrej kondycji, podejmie
pracê dorywczo lub na sta³e. Tel.
503 920 973

DZIA£
OG£OSZEÑ
512 138 349
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(Z£OCIENIEC). Walne ze-
branie w Olimpie zarz¹dzono na
pi¹tek, jedenastego lutego na
18.00. Spotkanie odby³o siê w in-
ternacie Zespo³u Szkó³ Zawodo-
wych. Obecnych by³o oko³o trzy-
dziestu cz³onków Klubu. Piszemy
- oko³o, gdy¿ liczba obecnych siê
zmienia³a w czasie kilkugodzin-
nego zebrania, ale zawsze oscylo-
wa³a wokó³ liczby trzydzieœci.

Rezygnacja – nie wiedzieæ
 czemu, na rêce burmistrza
Poinformowano, ¿e prezes Klu-

bu Andrzej Stefaniak z³o¿y³ rezy-
gnacjê na rêce burmistrza Waldema-
ra W³odarczyka. Na pytanie: - A
dlaczego to na rêce burmistrza? -
nikt nie by³ w stanie odpowiedzieæ.
Bez odpowiedzi te¿ pozosta³o pyta-
nie – dlaczego na tak wa¿nym zebra-
niu nie ma nikogo z burmistrzów, z
prezydium rady miasta czy choæby z
komisji rady do spraw sportowych,
albo i z rady sportu. Nie by³o te¿ in-
struktorów pracuj¹cych w Klubie z
m³odzie¿¹, by³ za to trener seniorów
Jan Kêpa.

Rezygnacje, odwo³ania
Cz³onkowie dotychczasowego

zarz¹du Klubu z³o¿yli rezygnacje z
pracy w tym gremium. Nie podali
powodów, dla których to zrobili.
Jeden z cz³onków tego cia³a, Miro-
s³aw Hein, rezygnacji nie z³o¿y³, ale
zosta³ z tej funkcji odwo³any przez
zebranie cz³onków Klubu. Miro-
s³aw Hein by³ jedynym w zarz¹dzie
Olimpu, który przychodzi³ na zebra-
nia. Kibice Olimpu na zebranie pra-
wie w ogóle nie przyszli, nie licz¹c
kilku starszych panów, którzy z Klu-
bem s¹ na dobre i na z³e od lat ju¿
kilkudziesiêciu. Dziêki im wielkie
za to.

Daniel i Stanis³aw
Po zwinnym ominiêciu usi³o-

wañ, by uniemo¿liwiæ wszystkim
tym, którzy chc¹ byæ cz³onkami Klu-
bu, wst¹pienie w ich poczet, zebra-
nie nabra³o wartszego pêdu. A to za
przyczyn¹ Daniela Ba³dygi, który
przej¹wszy prowadzenie spotkania
od Miros³awa Heina, w chwilach
zw¹tpienia co do w³aœciwoœci pro-
cedur, nie waha³ siê zasiêgaæ porady
u wybitnej si³y fachowej nie tylko w
takich sprawach, u Stanis³awa Ka-
cianowskiego, szefa komisji rewi-
zyjnej w Klubie, a niegdyœ nawet
naczelnika naszego grodu. Pomoc
by³a nad wyraz adekwatna do sytu-
acji, w której wszyscy siê znaleŸli-
œmy.

Na prezesa dwóch
Wyboru prezesa Klubu dokona-

no jawnie. Kandydatów by³o dwóch.
Miros³aw Hein i Pawe³ Mela. Ka¿dy
z nich wyg³osi³ do zebranych po kil-
ka s³ów wys³uchanych w sporym
skupieniu. Nowym prezes Klubu
zosta³ Pawe³ Mela, pu³kownik Woj-
ska Polskiego, aktualnie pracuj¹cy
w Szczecinie, ale na sta³e mieszka-
j¹cy w Z³ocieñcu. W tych dniach
rozpoczyna pracê zawodow¹ w
Wa³czu, ale mieszkaæ nadal bêdzie
w Z³ocieñcu. Pu³kownik Pawe³
Mela wybór na prezesa MKS Olimp
Z³ocieniec wygra³ jednog³oœnie. Nie
za bardzo chcia³ sam na siebie g³o-
sowaæ, ale zosta³ do tego stanowczo
nak³oniony: - Jak wszyscy, to wszy-
scy - tak perswadowano pu³kowni-
kowi i to skutecznie. Nowy prezes
otrzyma³ wszystkie g³osy, trzydzie-
œci dwa, oprócz jednego oczywiœcie.
Nikt siê od oddania g³osu nie wstrzy-
mywa³.

- Jestem nie tylko pu³kownikiem
Wojska Polskiego, ale i by³ym ju¿
pi³karzem Olimpu. I to Olimpu te¿ i
czwartoligowego. Nie tajê, to w
moim ¿yciu wydarzenia bardzo wa¿-
ne. By³em te¿ trenerem pierwszego
zespo³u. Byliœmy nawet wysoko w

Nowy Zarz¹d z³ocienieckiego Klubu

Pu³kownik WP Pawe³ Mela prezesem
MKS Olimp Z³ocieniec

tabeli. Praca zawodowa zmusi³a
mnie do zaniechania trenerki. Fut-
bolowi nie odpuszczam, gram w
oldbojach Klubu. Bardzo to sobie
ceniê. Bêdê nie tylko na treningach
dru¿yn Klubu, ale i z pi³karzami, z
trenerem i z instruktorami na mu-
rawie sam bior¹c w nich udzia³.
Mamy w Z³ocieñcu piêkne karty
widowisk pi³karskich na naprawdê
dobrym ju¿ poziomie sportowym.
Czwarta liga, ligi wojewódzkie ju-
niorów, znakomite osi¹gniêcia w

Pucharze Polski, miêdzypañstwo-
wy mecz pi³karski Polska – Szwe-
cja. Za to wszystko doceni³ nas
nawet PZPN. Dwukrotnie gra³y tu
Or³y trenera Kazimierza Górskie-
go. A po obozie w Z³ocieñcu junio-
rzy kadry Polski pojechali na mi-
strzostwa Europy do Hiszpanii i
zdobyli tam tytu³ wicemistrzów
kontynentu. Marzy mi siê w Z³o-
cieñcu powrót do takiego poziomu
pracy w Klubie, jaki ju¿ u nas by³.
Do takiej organizacji widowisk
pi³karskich, jak to wówczas by³o, a
i o tym by³o g³oœno wszêdzie. -

Pawe³ Mela przedstawi³ sk³ad
Zarz¹du, który wedle niego bêdzie
akurat taki, z którym jemu jako pre-
zesowi bêdzie siê wspó³pracowa³o

najefektywniej. – Skoro prezes tak
to widzi, to nie ma co w tym mu prze-
szkadzaæ – to jeden z g³osów z sali.
Pawe³ Mela przedstawi³ swoich lu-
dzi: Piotr Chojnacki, Miros³aw
Szmidt, Wies³aw Nowik i Wojciech
Pó³torak. Okaza³o siê, ¿e Wies³aw
Nowik, jako czynny sêdzia pi³kar-
ski, nie mo¿e byæ cz³onkiem zarz¹-
du Klubu. W jego miejsce przeg³o-
sowano Adama Samburskiego, by-
³ego prezesa Olimpu. Wynika z
tego, ¿e z ludzi Paw³a Meli do Za-
rz¹du nie dosta³ siê Wojciech Pó³to-
rak.

Wojciech Pó³torak
Tygodnik do Wojciecha Pó³tora-

ka: - Jest pan z firmy ZWiK, prezesa
Jana £owkiewicza, który jest bar-
dzo przychylny sportowi w gminie.
Zreszt¹, nie tylko sportowi. Szkoda,
¿e nie ma pana w Zarz¹dzie. A to i
dlatego, ¿e to i transport, samocho-
dy, wsparcie finansowe, a i to, ¿e
firma z dobrym imieniem w mieœcie,
w gminie, no i œwiatu ¿yczliwy pre-
zes! –

Wojciech Pó³torak: - Tak, to
prawda. Ot, choæby taki fakt: spon-
sorujemy naszych ¿eglarzy ze
Szkwa³u. S¹ zadowoleni. Próbowa-
³em nieba przychyliæ Olimpowi, ale
widaæ jeszcze nie ten czas, przynaj-
mniej dla mnie. –

Stanê³o na tym, ¿e Wojciech Pó³-
torak zosta³ szczególnie zachêcony
do wspó³pracy z zarz¹dem Klubu,
nawet i bez ostróg pe³noprawnego
cz³onka zarz¹du. W wyborach Woj-
ciecha Pó³toraka pokona³ Adam
Samburski. Dodajmy jeszcze, ¿e
Adam Samburski zg³oszony do g³o-
sowania na prezesa Klubu, w koñcu
jednak z kandydowania zrezygno-
wa³, co ogó³ przyj¹³ z dobrze wyczu-
waln¹ ulg¹. W zarz¹dzie te¿ Stani-
s³aw Chmielewski – by³y skarbnik
Klubu z doskona³¹ opini¹ o swej
pracy.
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Finanse Klubu

Ocenie poddano stan finansów
Klubu na koniec 2010 roku w odnie-
sieniu do stanu z dnia ostatniego
zebrania cz³onków, które mia³o
miejsce 24 lipca 2010 roku.

Obecny zarz¹d rozpocz¹³ swe
urzêdowanie bez zad³u¿enia Klubu,
z pozosta³ymi œrodkami w wysoko-
œci 8278 z³otych oraz z konieczno-
œci¹ wypracowania w³asnych œrod-
ków w wysokoœci oko³o 2925 z³o-
tych, co dawa³o ³¹czn¹ kwotê 7778
z³otych, tj. 10 % ogólnych œrodków
z dotacji ca³orocznej wynosz¹cej
7000 z³otych.

Po przeprowadzonej kontroli
nale¿y stwierdziæ, ¿e nowo wybrany
zarz¹d na koniec 2010 roku nie spo-
wodowa³ zad³u¿enia Klubu i prowa-
dzi³ gospodarkê finansow¹ w spo-
sób prawid³owy, zamykaj¹c rok
³¹cznymi dochodami w wysokoœci
87667,71 z³otego przy dotacji 7000
zlotych oraz dochodach w³asnych w
wysokoœci 17667,71 z³otego, przy
kosztach na poziomie przychodów
zamkn¹³ rok aktywami w wysokoœci
57,15 z³otego.

Znikoma praca zarz¹du

Tak wiêc nie stwierdzono strat,
co pozwoli³o Klubowi wejœæ w
nowy rok bez ¿adnych zad³u¿eñ,
jednak z zobowi¹zaniami w stosun-
ku do wynagrodzeñ szkoleniowców
w wysokoœci oko³o 2000 z³otych,
poniewa¿ nie uregulowano wyna-
grodzeñ szkoleniowców za listopad
2010 roku, o czym komisja powia-
domi³a obecnych na ostatnim zebra-
niu cz³onków, jak równie¿ nowy
zarz¹d, który bêdzie mia³ obowi¹-
zek uregulowania powy¿szych zo-
bowi¹zañ.

Z dokumentów otrzymanych na
dzieñ kontroli wynika³o, ¿e zarz¹d
Klubu w minionym okresie odby³
trzy posiedzenia, przy czym jedno
posiedzenie w pe³nym sk³adzie na-
tomiast pozosta³e w sk³adzie nie

pe³nym, z czego wynika, ¿e praca
zarz¹du Klubu by³a znikoma.

Pozytywem w tej dzia³alnoœci
jest utrzymanie dzia³aj¹cych zespo-
³ów, jak równie¿ pozyskanie szkole-
niowców do poszczególnych zespo-
³ów.

Z kontroli wynika, ¿e szkole-
niem zespo³u seniorów zajmuje siê
trener Jan Kêpa, zespo³em juniorów
starszych instruktor Micha³ Osi-
piak, juniorów m³odszych instruk-
tor Eugeniusz Gawry³ow, zespo³em
m³odzików instruktor Andrzej Ste-
faniak.

Ponadto za pozytyw mo¿na
uznaæ kolejne pozyskanie liczby
cz³onków Klubu, gdy¿ od ostatnie-
go zebrania sprawozdawczo - wy-
borczego nast¹pi³ wzrost liczby
cz³onków Klubu z 78 do 101.

W zakresie dzia³alnoœci meryto-
rycznej Klubu komisja stwierdza³a
szereg uchybieñ. Zarz¹d na swych
trzech posiedzeniach nie zajmowa³
siê sprawami organizacyjnymi
zwi¹zanymi z dzia³alnoœci¹ Klubu;
tak przynajmniej wynika³o z proto-
ko³ów.

Negatywy

Nie dokonano remanentu w Klu-
bie z chwil¹ przyjêcia obowi¹zków
ani do dnia kontroli. Nie zajêto siê
spraw¹ bezpieczeñstwa i organi-
zacj¹ meczów pod k¹tem obowi¹zu-
j¹cej ustawy o imprezach maso-
wych, co powinno byæ zadaniem
pierwszoplanowym nowego zarz¹-
du Klubu.

Podsumowuj¹c wyniki kontroli
nale¿y stwierdziæ, ¿e praca zarz¹du
przebiega w sposób niejednoznacz-
ny: z jednej trony pod wzglêdem
finansowym dzia³alnoœæ Klubu nie
budzi zastrze¿eñ, poza pozosta³ymi
zobowi¹zaniami, co - jak s¹dzi ko-
misja - nie jest tylko zas³ug¹ zarz¹-
du, a koniecznoœci¹ rozliczenia siê z
dotacji Urzêdu Miasta. Z drugiej
strony dzia³alnoœci merytorycznej
jako takiej nie by³o, czego dowodem

jest brak posiedzeñ zarz¹du udoku-
mentowany w protokolarzu.

Wnioski komisji rewizyjnej

Komisja rewizyjna na podstawie
analizy dokumentacji finansowej i
dzia³alnoœci zarz¹du Klubu wyci¹-
gnê³a nastêpuj¹ce wnioski:

z analizy dokumentów wynika,
i¿ w okresie kadencji by³a prowa-
dzona prawid³owa gospodarka fi-
nansowa

zdaniem komisji wspó³praca
cz³onków zarz¹du nie uk³ada³a siê w
sposób w³aœciwy, czego dowodem
by³y rezygnacje czêœci jego cz³on-
ków w tym prezesa Klubu

dzia³alnoœæ Klubu w minionym
okresie nie przebiega³a w sposób
prawid³owy w zakresie dzia³alnoœci
merytorycznej, natomiast finanso-
wej - poza powsta³ym zobowi¹za-
niem -przebiega³a prawid³owo

pomimo niejednoznacznej oce-
ny komisja wnosi o udzielenie abso-
lutorium ustêpuj¹cemu zarz¹dowi.

Tu podpisy cz³onków komisji.

W dokumencie przeczytaliœmy:
„Nie dokonano remanentu w Klubie
z chwil¹ przyjêcia obowi¹zków ani
do dnia kontroli”. Pytanie w takim
razie podstawowe: to jak w rzeczy-
wistoœci wygl¹da w Klubie gospo-
darzenie œrodkami pieniê¿nymi,
skoro nie by³o ani jednego remanen-
tu?

Drugie zagadnienie, najwa¿-
niejsze: ilu ch³opców skutecznie
nauczono gry w pi³kê no¿n¹ i na
jakiej podstawie zosta³o to stwier-
dzone? Dzienniczki zajêæ, rozmo-
wy z rodzicami, z nauczycielami,
wyniki sportowe, udzia³ w turnie-
jach?

Trzecie zagadnienie: prowadz¹-
cy zajêcia doœwiadczony instruktor
i by³y pi³karz powiedzia³: - Do mnie
na treningi przychodz¹ ch³opcy bar-
dzo ma³o sprawni ruchowo, wrêcz
kalecy pod tym wzglêdem? Pytanie:
czy z³ocienieckie dzieci s¹ pod tym
wzglêdem badane w szko³ach? Czy
jest ogólnie dostêpna dokumentacja
z tych badañ? Czy trafia ona do
Klubu takiego jak Olimp? I raz jesz-
cze najwa¿niejsze! Jak nie by³o re-
manentów, to o czym dalej rozma-
wiaæ? Jak jest Klub pi³karski, to czy
uczy on dzieciaki graæ w futbol? Te
pytania, to te¿ i wskazania na dalsz¹
pracê w Klubie!

Tadeusz Nosel

Jest Klub pi³karski ! - a ucz¹ w nim gry w futbol?

OLIMP BEZ REMANENTU,
ALE Z ABSOLUTORIUM

Nad wszelkimi formalnoœciami
(g³osowania, liczenie g³osów, przy-
wo³ywanie zasad ze statutu Klubu)
znakomicie czuwa³ klubowy in-
struktor Eugeniusz Gawry³ow, któ-
ry jako kierownik seniorów Olimpu
pierwszy raz w historii Klubu awan-
sowa³ do czwartej ligi, a juniorzy do
ligi wojewódzkiej. Tak, tak - w Z³o-
cieñcu, hen, kiedyœ, ju¿ tak by³o.
Eugeniusz Gawry³ow zosta³ szefem
komisji rewizyjnej, której do tej
pory by³ cz³onkiem. Wespó³ z Je-
rzym Dusz¹ i Markiem Ba³dyg¹.
Definitywnie z pracy w Klubie wy-
cofa³ siê Stanis³aw Kacianowski,
szef rewizyjnych, ale i niegdyœ zna-
komity pi³karz Olimpu, póŸniej - jak
ju¿ wspomnieliœmy - nawet naczel-
nik naszego miasta.

A oni nie raczyli. Po co
w takim razie z nimi?

Przypomnijmy jeszcze na ko-
niec: na zebranie nie raczyli przyjœæ
pracuj¹cy w Klubie instruktorzy, nie
by³o nie tylko w³adz miasta, ale i
szefów specjalistycznych komisji.
Nowy prezes, nowy zarz¹d Klubu –
akurat taki, który mo¿e byæ pe³no-
prawnym partnerem do m¹drych
rozmów w³aœnie z w³adzami miasta,
z ewentualnymi sponsorami. Akurat
taki, który wie – Klub ma s³u¿yæ
gminie nie tylko piêknymi widowi-
skami, ale i byæ pomocnym w co-
dziennym s³u¿eniu naszej m³odzie-
¿y. Oby, oby siê to ziœci³o.

Stanis³aw
Akurat tego dnia na Cmentarzu

Komunalnym pochowaliœmy Stani-
s³awa Jaworskiego. Od kilku lat
dzia³acza klubowego. Jego brat, œp.
Kazimierz, w Olimpie jako dzia³acz
pracowa³ niemal¿e od pocz¹tku ist-
nienia Klubu. Nie ma ju¿ te¿ poœród
nas trenera Kazimierza Chojnackie-
go... Piotr Chojnacki, nowy cz³onek
zarz¹du Klubu powiedzia³:

- Osobiœcie dopilnujê, byœmy
pamiêæ tych naszych ludzi, ludzi na-
szego z³ocienieckiego futbolu,
uczcili po pi³karsku – Turniejem ku
ich pamiêci. Tak postanowi³em ju¿
dawniej! –               Tadeusz Nosel

(Z£OCIENIEC). Komisja rewizyjna w Miejskim Klubie
Sportowym Olimp Z³ocieniec pracowa³a pod
przewodnictwem Stanis³awa Kacianowskiego w sk³adzie:
(1) Eugeniusz Gawry³ow – cz³onek, i (2) Kazimierz
Piekarski – cz³onek. Odby³y siê dwa posiedzenia.
Pierwsze - w dniu ostatniego walnego zebrania cz³onków
Klubu. Na tym posiedzeniu odby³o siê ukonstytuowanie
siê komisji. Drugie zebranie zosta³o poœwiêcone ocenie
stanu finansów Klubu oraz pracy merytorycznej zarz¹du.
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(Z£OCIENIEC). Mamy ju¿ sk³ad
kadry lekkoatletycznej
juniorów i m³odzików
Zachodniopomorskiego
Zwi¹zku Lekkoatletycznego na
pierwsze miesi¹ce tego roku.

Z MKS Junior Z³ocieniec po-
œród m³odzików mamy Grzegorza

(DRAWSKO POMOR-
SKIE). Turniej zaplanowano
na pi¹ty marca w sobotê. Ry-
walizacja w Szkole Podstawo-
wej przy ulicy Obroñców We-
sterplatte 13. Hol budynku D.
Zapisy od godziny 8.30. Pocz¹-
tek gier godzina 9.30.

Zawodnicy bêd¹ klasyfikowani

(Z£OCIENIEC). Pi¹tego marca
w Z³ocieñcu turniej halowej no¿nej
szkó³ podstawowych o Puchar Bur-
mistrza Z³ocieñca. Okazja – 66
Rocznica Powrotu Ziemi Z³ocie-

(Z£OCIENIEC). Szóstego
marca w Z³ocieñcu turniej halo-
wej no¿nej o Puchar Burmistrza
Z³ocieñca. Okazja – 66 Rocznica
Powrotu Ziemi Z³ocienieckiej do

(Z£OCIENIEC). Trwaj¹ ferie, a
tu mimo mrozu mocniej zaœwieci³o
s³oneczko. No i co, niedobrze? Ano,
niedobrze. Bo oko³o po³udnia s³o-
neczko by³o ju¿ tak mocne, ¿e roz-
mrozi³o lód na lodowisku nad W¹-
saw¹. Dzieciaki do tego czasu œli-
zga³y siê ju¿ doœæ d³ugo, ale w koñ-
cu trzeba by³o z lodu zejœæ. Chlupa-
³o wod¹. – To nic – powiedzia³a pani
z obs³ugi – do kolejnej pory otwar-

Kamila i Ola nie daj¹ za wygran¹

Lód jest, ale w
po³udnie przegrywa
ze s³oneczkiem

cia lodu, do godziny siedemnastej,
mróz znow chwyci i lód bêdzie ostry
jak brzytwa. Zapraszam. Tak jest
ka¿dego dnia. Oko³o po³udnia jest
zbyt s³onecznie, by nasz lód wytrzy-
ma³ tê temperaturê. –

Rozmawiaj¹ce na ten temat z
Tygodniem Kamila i Ola obiecywa-
³y sobie, ¿e przyjd¹ na lód pod wie-
czór. Obu mróz zd¹¿y³, bo dziew-
czynki przyjd¹ z pewnoœci¹.      (N)

Oœrodek Sportu i Rekreacji informuje

Halówka no¿na szkó³
podstawowych o Puchar
Burmistrza Z³ocieñca

nieckiej do Macierzy. Miejsce roz-
grywania turnieju – hala przy Stefa-
na Okrzei. Rozpoczêcie turnieju
godzina 10.00. Organizator Oœro-
dek Sportu i Rekreacji.             (B)

To zaszczyt, ale i obowi¹zki - obozy szkoleniowe

Lekkoatleci MKS Junior
Z³ocieniec w kadrach
województwa
zachodniopomorskiego

Gessela. Obozy szkoleniowe dla tej
kategorii wiekowej w Muszynie od
czternastego do dwudziestego pi¹-
tego lutego. Latem w sierpniu (17/
25) w Morzyczynie i w pobliskim
Bia³ogardzie.

Poœród juniorów, ze Z³ocieñca
(MKS Junior) mamy Adriana Dzie-
ci¹tkowskiego.                          (N)

Sport „królewski”

Turniej szachowy o puchar
Burmistrza Drawska
Pomorskiego Zbigniewa Ptaka

w nastêpuj¹cych kategoriach wie-
kowych z podzia³em na – ch³opcy/
dziewczêta, kobiety/mê¿czyŸni. (1)
Szko³a podstawowa klasy I-III (2)
Szko³a podstawowa klasy IV-VI (3)
gimnazjum (4) pozostali uczestnicy.

Osobny turniej dla uczestników
doros³ych.

Proœba o przyniesienie swojego
sprzêtu szachowego.                  (N)

(Z£OCIENIEC). Dziewiêtna-
stego marca otwarty turniej pi³ki
siatkowej mê¿czyzn o Puchar Bur-
mistrza Z³ocieñca. Hala przy Stefa-
na Okrzei 9. Pocz¹tek godzina
10.00.

Siatkówka mê¿czyzn

O Puchar Burmistrza
Z³ocieñca

Zapisy do szesnastego marca.
Informacje o turnieju w biurze OSiR
przy Czaplineckiej 3 lub telefonicz-
nie – 94 36 71 225. Organizatorem
imprezy Oœrodek Sportu i Rekre-
acji.                                          (B)

Okazja – 66 Rocznica Odzyskania Ziemi
Z³ocienieckiej

Fina³ Halowej Ligi Pi³ki No¿nej
Macierzy. Bêdzie to zakoñczenie
Halowej Ligi Pi³ki No¿nej. Hala
widowiskowa przy Stefana
Okrzei. Pocz¹tek turnieju godzi-
na 10.00.                                      (N)

Maile prosimy kierowaæ: tpd1@o2.pl      Tygodnik w internecie: www.tpd.xwp.pl

(REGION). ARENA z Bierzwni-
cy, a Bierzwnica to miejscowoœæ w
pobli¿u Œwidwina, rozplakatowa³a

26 lutego Bierzwnica

Zaproszenie
na STACHURSKY’ego
do Bierzwnicy ko³o Œwidwina

w Z³ocieñcu STACHURSKY’ego.
Ca³oœæ nazwano „wystêpem estrado-
wym”. Wstêp na wystêp 15 zet.  (t)
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Z ¯YCIA PARAFII
W Z£OCIEÑCU

PARAFIA MARYI
WNIEBOWZIÊTEJ

PARAFIA ŒWIÊTEJ JADWIGI
KRÓLOWEJ

CARITAS

W niedzielê dwudziestego lutego po ka¿dej
Mszy œwiêtej CARITAS zbiera³a do puszek ofia-
ry na swoja dzia³alnoœæ.

Tydzieñ – 20/26 lutego

W tym tygodniu przypadaj¹ (1) w poniedzia-
³ek Œwiêto Katedry œwiêtego Piotra (2) we wtorek
– wspomnienie œwiêtego Polikarpa

Wieczysta Adoracja Najœwiêtszego
Sakramentu

W poniedzia³ek dwudziestego pierwszego
lutego w naszej parafii przypad³a Wieczysta
Adoracja Najœwiêtszego Sakramentu. Adoracja
trwa³a od godziny 15.00 do 18.00. Zaprosiliœmy
do wspólnej modlitwy.

Spotkanie Czwartkowe

Akcja Katolicka zaprasza na „Spotkanie
Czwartkowe”. Dwudziesty czwarty lutego, go-
dzina 18.30 – salka przy ulicy Bohaterów War-
szawy 25. Wyk³ad na temat – Osobliwoœci prze-
chowywane w naszych domach”.

CIESZYNO

W niedzielê dwudziestego siódmego lutego
Msza œwiêta w Cieszynie o godzinie 13.00.

Nowe dachy, przejœcie
z chóru na parter koœcio³a

Istotne prace
budowlane
w parafii Maryi
Wniebowziêtej

(Z£OCIENIEC). Od dwóch tygodni jest ju¿
uruchomione nowe wejœcie z chóru koœciola Maryi
Wniebowziêtej na parter œwi¹tyni. Nie trzeba ju¿
wychodziæ na podwórzec, by przejœæ do koœcio³a na
parterze. W tych dniach jest te¿ instalowany nowy
dach na plebanii parafii. Trzy miesi¹ce temu nowy
dach zosta³ po³o¿ny na domie zakonnym.          N

Taize – Moskwa

Pielgrzymka
Zaufania
przez Ziemiê

(Z£OCIENIEC). Mamy informacjê o nie-
zwyk³ej pielgrzymce: Taize – Moskwa. Przedsiê-
wziêcie nosi nazwê – PIELGRZYMKA ZAUFA-
NIA PRZEZ ZIEMIÊ. W czasie od 20 do 25
kwietnia. Zaproszenie jest opatrzone nastêpuj¹-
cymi dookreœleniami: (1) Prze¿yæ piêæ dni z dzie-
si¹tkami tysiêcy m³odych ludzi z ca³ej Europy i z
innych stron œwiata... (2) Poznaæ mieszkañców
miasta dziêki kontaktom osobistym (3) Modliæ
siê razem œpiewem i w ciszy (4) Przyj¹æ goœcinê
u rodzin i we wspólnotach parafialnych w Mo-
skwie i okolicy (5) Rozpocz¹æ „pielgrzymkê za-
ufania” we w³asnym ¿yciu.

Zapisy do 5 marca. Zachêta do udzia³u w przy-
gotowaniach gor¹ca.

Punkt przygotowañ: Duszpasterstwo M³o-
dzie¿y Diecezji Koszaliñsko – Ko³obrzeskiej.
Telefon 501 014 614, e-mail: zaniewski@kosza-
lin.opoka.org.pl Cena: 360 z³otych + 85 euro.  N

Na wypoczynek do Mszany Górnej

W poniedzia³ek dwudziestego pierwszego
lutego ju¿ o godzinie 6.00 dzieci i m³odzie¿ z
naszej parafii wraz z ksiê¿mi – ksiêdzem Paw³em
i z ksiêdzem Ivanem udali siê na wypoczynek do
Mszany Górnej. ¯yczymy Bo¿ego B³ogos³a-
wieñstwa i du¿o dobrych wra¿eñ.

Zabawa karnawa³owa

Zapraszamy na zabawê karnawa³ow¹. Szósty
marca od godziny 18.00 w sali widowiskowej
ZOK-u. Dziêkujemy za z³o¿one fanty na loteriê.
Zbiórka fantów jeszcze otwarta.

Ofiary na ogrzewanie koœcio³a

Ofiary z³o¿one na tacê w przysz³ym tygodniu
bêd¹ przeznaczone na ogrzewanie koœcio³a

Odeszli do wiecznoœci

W ostatnim czasie odeszli do wiecznoœci; (1)
+ Stanis³aw Jaworski, lat 60 i (2) + Jadwiga D¹-
browska, lat 88. Wieczny odpoczynek...

(Drawsko Pomorskie). Kilka dni temu na te-
renie miasta znaleziono b³¹kaj¹cego siê br¹zowe-
go jamnika krótkow³osego. Piesek ma oko³o 2 lat,
jest zadbany. Poniewa¿ nie posiada obro¿y ani
czipa, niemo¿liwe jest odnalezienie w³aœciciela
pieska. Ka¿dy jednak kto chcia³by przygarn¹æ
sympatycznego jamnika, mo¿e zg³osiæ siê do
drawskie Stra¿y Miejskiej. Piesek bêdzie tam
przebywa³ do jutra (czwartek) w³¹cznie.

Oprac. MB, foto: um

Œliczny jamnik
szuka domu!

(POWIAT DRAWSKI) Jakiœ czas temu pisa-
liœmy o panu Piotrze Karczewskim, który posta-
nowi³ na terenie naszego powiatu za³o¿yæ Towa-
rzystwo Opieki nad Zwierzêtami, by móc lepiej
i zgodnie z prawem pomagaæ zwierzêtom,
zw³aszcza tym bezpañskim z naszego regionu. Po
tym apelu do redakcji zg³osi³o siê kilka osób, za
co serdecznie dziêkujemy. Jednoczeœnie przypo-
minamy, ¿e nadal za poœrednictwem redakcji
mo¿na zg³aszaæ swoj¹ chêæ uczestnictwa w sto-
warzyszeniu. Liczy siê ka¿da para r¹k i ka¿dy
nowy pomys³!

O najbli¿szym terminie pierwszego spotkania
poinformujemy wszystkich zg³oszonych osobi-
œcie i na ³amach Tygodnika.                         MB

Powstaje
Towarzystwo Opieki
nad Zwierzêtami

Spróbuj byæ rodzin¹ ... zastêpcz¹

Rodziny zastêpcze
poszukiwane

(POWIAT). Powiatowe Centrum Pomocy
Rodzinie w Drawsku Pomorskim poszukuje
kandydatów do pe³nienia funkcji rodziny za-
stêpczej. Osoby zainteresowane prosimy o kon-
takt osobisty lub telefoniczny. Powiatowe Cen-
trum Pomocy Rodzinie, ulica Boles³aw Chro-
brego 4, 78-500 Drawsko Pomorskie, pokój 4
lub 5. Telefon 94 36 337 62.                          N

Inaczej w Drawsku Pom.,
w Czaplinku, Szczecinku...

Nekrologi
po z³ocieniecku

(Z£OCIENIEC). Raz jeszcze prosimy: zago-
spodarujmy w mieœcie powierzchnie na powiado-
mienia o odejœciach na wiecznoœæ naszych miesz-
kañców. Nie mo¿e byæ tak, jak dotychczas. Nekro-
logi wisz¹ byle gdzie, nawet na zwyk³ych œmie-
ciach og³oszeniowych. Uczulamy na problem
miejscow¹ Radê Kultury, œrodowiska etatowej
kultury, ka¿dego mieszkañca. Wzorem - Drawsko
Pomorskie, Czaplinek, Szczecinek. Wystarczy siê
tylko rozejrzeæ. Nie mo¿e byæ tak, ¿e z braku od-
powiedniego miejsca, nekrolog zawisa na twarzy,
na plakacie estradowca. Do kiedy¿ tak?           N



Rozwi¹zanie krzy¿ówki
Rozwi¹zanie krzy¿ówki sprzed dwóch tygodni to „Promocja, a pobili za

darmo”. Prawid³ow¹ odpowiedŸ nades³a³a pani Krystyna Starzyñska ze
Z³ocieñca. Serdecznie gratulujemy i zapraszamy do redakcji po odbiór
upominku w postaci ksi¹¿eczki pani Franciszki Roubo „Wspomnienia na
trudny czas”. Nagrodê mo¿na odebraæ w godzinach dy¿urowania redakcji.

ROZMAITOŒCI

Zapraszamy do redakcji
w Z³ocieñcu

Og³oszenia drobne i reklamy
mo¿na sk³adaæ w redakcji w Z³ocieñcu
przy ul. Boh. Warszawy 19/7
(obok biura PSS Spo³em).

Dy¿ury redakcji:
Magdalena Braniecka, tel. 514 794 463
                                - wtorek, œroda 12.00 - 16.00
Tadeusz Nosel            - czwartek 13.00 - 16.00

Tel. do redakcji: 500-075-383


